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Cultivar macroalgues en condicions naturals i controlades a les badies del delta de 
l’Ebre és viable. Ho certifiquen els resultats de la prova pilot que s’ha fet al Fangar i 

els Alfacs i a les instal·lacions de l’IRTA a la Ràpita. L’explotació comercial del producte es 
podria iniciar l’any que ve. P3

25N: juntes contra les 
violències masclistes

Des d’avui i fins diumenge 
tindran lloc mobilitzacions 
al territori amb motiu del 

Dia Internacional contra les 
violències masclistes. 

                  P3

L’IDECE es reivindica 
en el trentè aniversari com un organisme 

per impulsar el desenvolupament
de les Terres de l’Ebre.

             P12 i 24

30 anys de l’Institut per al 
Desenvolupament de les 

Comarques de l’Ebre (IDECE)

Un pla pilot confirma la viabilitat Un pla pilot confirma la viabilitat 
del cultiu de macroalgues del cultiu de macroalgues 

a les badies del deltaa les badies del delta
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EDITORIAL

Les formacions sobre pro-
ductes menstruals reuti-
litzables organitzades pel 
Departament d’Igualtat i 
Feminismes amb el Consell 
de Col·legis Farmacèutics 
de Catalunya (CCFC) han 
començat a la seu de la Ge-
neralitat de Catalunya a les 
Terres de l’Ebre.
Està previst que arribin a més 
de 150 farmacèutics i farma-
cèutiques de les 90 farmàcies 
que hi ha repartides pels mu-
nicipis de les Terres de l’Ebre. 
Es tracta de les formacions 
que s’organitzen per presentar 
l’acció ‘La meva regla, les me-
ves regles’ i capacitar el perso-
nal de les farmàcies sobre els 
drets sexuals i reproductius, 
i en equitat menstrual i ús de 
productes menstruals reutilit-
zables.
Durant el primer trimestre de 
2024 el Govern distribuirà gra-

tuïtament productes menstruals 
reutilitzables a totes les perso-
nes menstruants de Catalunya a 
través de les farmàcies adheri-
des. Es podrà escollir entre una 
copa, unes calces menstruals 
o compreses de tela, segons la 
preferència, a través d’un codi 
QR que es trobarà dins l’apli-
cació La Meva Salut. Es calcula 
que podran acollir-se a aquesta 
mesura al voltant de 2,5 milions 
de dones, de les quals prop de 
55.000 a Terres de l’Ebre.
A través d’aquesta jornada s’ha 
donat a conèixer el funcio-
nament de la distribució dels 
productes, reforçant les com-

A un mes just per Nadal, 
les causes solidàries es 

mouen amb més rapidesa que 
en qualsevol altra moment de 
l’any.
Perquè, com deia el poeta Josep 
M. de Sagarra, “Nadal és un camí 
que porta cap a l’estable on jeu 
la galta fina que torna més ten-
dre el pa i més blanca la farina”. 
Efectivament, en un moment 
social crucial, el Banc d’Aliments 
de les Terres de l’Ebre es prepara 
per a una nova edició del Gran 
Recapte, que es celebrarà aquest 
proper cap de setmana. Aquesta 
iniciativa és una nova oportunitat 
per estendre la mà als que més 
ho necessiten, i també un recor-
datori de la responsabilitat que 
tots i totes compartim. I mala-
ment anem si els uns no ajudem 
als altres, agraint estar en la po-
sició del que ajuda i no en la del 
que necessita ser ajudat.
El Gran Recapte es celebra amb 
més entusiasme quan s’acosten 
les festes nadalenques; però la 
campanya de la Fundació Banc 
d’Aliments de Catalunya està 
oberta tot l’any a qualsevol do-
natiu o contribució que es vulgui 
fer, perquè des de fa uns anys, 
aquesta entitat i les seves dele-
gacions han vist com el nombre 
de persones que acuden buscant 
ajuda, ha crescut significativa-

ment. La causa? L’augment dels 
nivells de pobresa de persones i 
famílies, les circumstàncies eco-
nòmiques difícils, els canvis en 
la situació laboral i altres factors 
han portat a molts a dependre 
d'aquesta font vital d'ajuda.
D’acord amb la Comissió Euro-
pea, una persona o família està 
en situació de pobresa quan es 
troba en clara desavantatge so-
cial i econòmica, comparant-la 
amb la resta de persones del seu 
entorn. D’acord amb els ingres-
sos del conjunt de la població i 
la seva distribució, es pot establir 
el llindar per sota del qual, una 
persona o una llar es conside-
ren en risc de pobresa. Aquest 
vector econòmic determina els 
càlculs de la població que queda 
per sota d’aquest llindar i que es 
considera en situació de vulne-
rabilitat i exclusió social, en ter-
mes monetaris. Altres factors a 
tenir en compte són la proporció 
de població que es troba en si-
tuació de privació material greu 

i no pot afrontar les despeses 
més habituals com les factures 
del lloguer, la hipoteca o els ser-
veis bàsics; i finalment, la per-
sona d’entre 0 i 59 anys que viu 
en una llar en la qual els adults 
han produït menys del 20% del 
seu potencial de treball durant el 
darrer any.
En l’enquesta de condicions 
de vida, realitzada el 2022 per 
l’IDESCAT, es va constatar que el 
24,7% de la població de Catalu-
nya es troba en risc de pobresa 
o exclusió social, enfront del 
25,9% del 2021, un percentatge 
lleugerament inferior d’un any a 
l’altre, però que no deixa de ser 
alarmant en una societat com la 
nostra, avançada, connectada, i 
amb perspectives de futur.
En aquest punt, el famós lema 
“Que ningú quedi enrere”, pren 
més significat que mai. Entitats 
com Càritas, Creu Roja, i sobretot 
el Banc d’Aliments, tenen molt a 
dir, especialment quan han vist 
incrementar el nombre de per-

sones que truquen a les portes 
de les distintes delegacions, i fan 
cua davant les prestatgeries on 
s’emmagatzemen els aliments a 
l’espera de ser repartits.
Les campanyes del Gran Recap-
te s’orienten en aconseguir do-
nacions de llegums, llet, oli, pro-
ductes bàsics d’higiene personal, 
aliments enllaunats, envasats i 
imperibles. Tot i que els respon-
sables del Banc d’Aliments ja sa-
ben que a les prestatgeries s’hi 
estaran ben poc.
La generositat dels ciutadans és 
el motor que impulsa aques-
ta campanya, en aquest cas, els 
dies 24 i 25 de novembre a les 
Terres de l’Ebre. Cada donació, 
gran o petita, és una contribució 
significativa per alleujar la neces-
sitat que moltes persones patei-
xen cada dia. 
A banda, el Banc d'Aliments ne-
cessita mans voluntàries per as-
segurar-se que aquest gran re-
capte sigui un èxit. La voluntat 
de dedicar temps i esforços per 
ajudar en la recollida i distribució 
d'aliments és tan crucial com les 
pròpies donacions. El Gran Re-
capte d'Aliments és un testimo-
ni de coratge i compassió de les 
persones que lliurement hi volen 
participar, conscients que cada 
gest fa la diferència i és la força 
que pot transformar vides.

petències del personal farma-
cèutic a l’hora d’oferir infor-
mació sobre la menstruació i el 
cicle menstrual, i acompanyar 
en la tria dels productes. La in-
formació personalitzada i l’as-
sessorament de les farmàcies és 
clau per fomentar l’ús d’aquests 
productes i afavorir la seva cor-
recta utilització, especialment 
per les persones que els utilit-
zen per primera vegada.
“Estem avançant decididament 
amb la transformació feminis-
ta”, ha remarcat el delegat del 
Govern a les Terres de l’Ebre, 
Albert Salvadó Fernandez, que 
ha valorat també el paper dels 

farmacèutics i farmacèutiques 
del territori i el país.
El president del Col·legi Oficial 
de Farmacèutics de Tarrago-
na, Toni Veciana Nogués, ha 
destacat que “estem satisfets 
de posar a disposició de la 
ciutadania, la xarxa de farmà-
cies del Camp de Tarragona i 
les Terres de l’Ebre. 
Des del sector farmacèutic, 
hem de seguir treballant per 
tirar endavant projectes com 
aquest, que fomentin pràc-
tiques sostenibles i tinguin 
com a finalitat el progrés en 
l’àmbit de la salut, social i 
mediambiental”.

La gran cita de la solidaritat en 
acció: arriba el Gran Recapte

Comencen les formacions sobre productes menstruals reutilitzables
per a farmacèutics i farmacèutiques
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* El TSJC fixa el judici per l’1-O 
contra Josep Maria Jové, Lluís 
Salvadó i Natàlia Garriga, per al 
proper 10 d’abril. Estan acusats 
de delictes de desobediència, 
prevaricació i malversació.

* El bàsquet, protagonista de la 
primera Jornada de Feminit-
zació en l’Esport a l’Ebre. Es va 
organitzar a Amposta el cap de 
setmana passat amb una taula 
rodona i un torneig.

* Demanen 25 anys de presó 
per als acusats de matar un 
home a Tarragona. Fiscalia 
sol·licita una pena de tres anys 
més per a la resta d’implicats 
en l’assassinat, per encobri-
ment. El ministeri assegura 
que van aprofitar la supe-
rioritat numèrica per agredir 
amb ganivets i destrals la víc-
tima, que va morir arran de 
les lesions. Hores més tard, 
els investigats van col·locar el 
cadàver al maleter d’un cotxe 
per llençar-lo al riu Ebre, entre 
la Ràpita i Sant Jaume. En un 
control, agents de la Guàrdia 
Urbana de Tarragona van tro-
bar al maleter la mà amputada 
que s’havien oblidat de tirar.

EN 1 MINUT

Cultivar macroalgues a les 
badies és viable

Cultivar macroalgues en con-
dicions naturals i controlades 
a les badies del delta de l’Ebre, 
és viable. Ho certifiquen els 
resultats de la prova pilot que 
s’ha fet al Fangar i els Alfacs, 
i a les instal·lacions de l’IR-
TA a la Ràpita, des del passat 
mes d’abril. Hi han col·laborat 
organismes i empreses repre-
sentatives del sector. S’ha es-
tablert “una metodologia” per 

DELTA DE L’EBRE

cultivar-les i s’ha elaborat una 
guia d’orientació per als aqüi-
cultors que s’ho plantegin com 
a alternativa per a diversificar 
la producció de musclo i ostra. 
De fet, es podria fer la primera 
explotació comercial de ma-
croalgues a Catalunya durant 
el primer semestre de l’any 
que ve. La demanda interna-
cional del producte es preveu 
que tingui un gran increment.

Enguany, sota el lema ‘Foc al 
patriarcat. Contra les violèn-
cies masclistes: prou pedaços, 
construïm feminismes!’, l’As-
semblea vol posar el focus en 
la manca de recursos que te-
nen les dones i persones amb 
identitats dissidents davant les 
violències masclistes. També 
han fet una crítica a la invisi-
bilització dels recursos pú-
blics existents, la qual cosa fa 
que moltes dones no sàpiguen 
què fer ni com actuar després 
de patir violència masclista, 

ni tampoc són conscients de 
tots els serveis que existeixen 
a l’Ebre. L’acte central consis-
tirà en una marxa de torxes no 
mixta que sortirà de l’església 
del Roser de Tortosa a les 19h, 
avui divendres. La marxa aca-
barà amb un acte polític mixt 
a les 20h a la Plaça de l’Ajun-
tament. A banda d’estos actes, 
durant el cap de setmana n’hi 
molts més de previstos al terri-
tori. Els municipis ebrencs han 
organitzat activitats comme-
moratives. 

Mobilitzacions per al 
Dia contra la violència 
masclista

ASSEMBLEA VAGA FEMINISTA 
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Xarxa comunitària per ser un 
municipi lliure de violències 
i discriminacions

L’Ajuntament promou la cre-
ació d’una xarxa comunitària 
de persones referents amb 
l’objectiu que el municipi es 
converteixi en lliure de vio-
lències masclistes i discrimi-
nacions. Així ho han avançat 
l’alcalde, Jordi Jordan, i la re-
gidora d’Igualtat i Feminismes, 
Mar Lleixà, durant la presenta-
ció de l’acte de commemora-
ció del Dia Internacional per 

SOCIETAT

Entre les actuacions previstes 
s’inclouen les millores de les 
estacions depuradores d’ai-
gües residuals del Perelló, el 
projecte de sanejament de 
Vinallop a Tortosa, les obres 
de l’EDAR de Paüls i la de 
Xerta i Aldover. En aquest 
capítol s’inclou una partida 
de 30.000 euros per instal·lar 
enllumenat públic solar a la 
Via Verda entre Roquetes i 
l’EMD de Jesús -l’obra es fi-
nançarà a través de la Dipu-
tació-. Els pressupostos es 
debatran a la sessió plenària 
avui divendres. “Tot i disposar 
de majoria al Consell Comar-
cal, s’ha ofert a l’oposició la 
possibilitat de participar dels 
pressupostos i així agrupar 
les diferents sensibilitats, 
amb l’objectiu de tenir uns 
pressupostos que siguin re-
presentatius de tota la co-
marca”, ha explicat el presi-
dent Antoni Gilabert. (ACN)

a l’Eliminació de la Violència 
vers les Dones, que tindrà lloc 
demà a la plaça de l’Ajunta-
ment.
Tots els establiments i equipa-
ments adherits a la xarxa dis-
posaran d’un distintiu que es 
posarà en un lloc visible i que 
permetrà a les persones iden-
tificar-lo com un punt prepa-
rat per rebre ajut en cas de vi-
olència masclista.

El pressupost del Consell 
Comarcal del Baix Ebre per a 
2024 s’incrementarà un 17% 
respecte a l’exercici anterior, 
i serà de 27.851.878,08 euros. 
El capítol més important dels 
ingressos és el de les trans-
ferències corrents -prestació 
dels serveis transferits, que 
puja a 23.616.672,2, amb un 
increment d’un 11% respecte 
al 2023. En relació amb les 
despeses corrents, la partida 
és de 14.500.757,67 euros, un 
19% més que el 2023; i les de 
personal són de 7.626.464,80 
euros, un 3% més per la in-
corporació de nou perso-
nal a les àrees d’intervenció, 
d’ensenyament, d’informà-
tica, i a l’increment salarial 
previst del 2% de la direc-
tiva estatal. Les inversions 
previstes en el pressupost 
són de 3.886.974,07, un 58% 
més que l’anterior exercici. 
El capítol de transferències 

corrents inclou el contracte 
programa de Drets Socials, els 
programes del Servei d’Ocu-
pació de Catalunya, el Fons 
de Cooperació de la Direcció 
General d’Administració Local 
i l’addenda d’Educació.
Al pressupost comarcal cal 
afegir la previsió pressupostà-
ria de la societat Baix Ebre In-
nova SL, que és de 402.815,25 
euros; el del Consorci per al 
desenvolupament del Baix 
Ebre i Montsià de 222.586,15 
euros; i el del Consorci de 
Polítiques Ambientals de les 
Terres de l’Ebre (COPATE) de 
19.939.928,38 euros.

Pressupost de 27,8 MEUR per a 2024,
un 17% més que l’exercici anterior

CONSELL COMARCAL

Les inversions previstes 
en el pressupost de 2024 
són de 3.886.974,07, un 

58% més que el 2023
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FORMACIÓ
El FabLab tutoritza una vintena 
de treballs de recerca
El FabLab de les Terres de 
l’Ebre ha participat en una 
vintena de treballs des de la 
seva creació, el febrer del 
2022. A l’edifici del Sindicat 
d’Amposta, des del FabLab, 
s’ha tutoritzat i acompanyat a 
alumnes de treballs de recer-
ca, de grau, de final de màster 
i altres projectes de forma-
ció professional de centres 
educatius del municipi, però 
també de Deltebre, Sant Jau-
me, Alcanar o fins i tot uni-
versitats de Barcelona. 
Un d’aquests treballs és el de 
l’estudiant de 2n de Batxi-
llerat tecnològic de l’Institut 
Ramon Berenguer IV, Gui-
llem Sanchez, qui ha creat 
una maqueta de motor ro-
tatiu wankel amb tecnologia 
3D. Com el seu nom indica, 
funciona de forma rotacional, 
i és com el que han utilitzat 
comercialment marques com 

DKW o Mazda. Es tracta d'una 
proposta destacada per al 
sector de l’automoció. Una 
de les altres iniciatives és el 
projecte d’Èrika Espinós, una 
estudiant de l’Institut de Ro-
quetes que està treballant en 
la simulació d’un cor anatò-
mic humà. 
La maqueta de l’òrgan, que 

fins al moment és només una 
simulació, podria significar un 
abans important en ciència i 
medicina, ja que està impresa 
en 3D amb bio cèl·lules mare.
A banda del vessant més for-
matiu, des del FabLab també 
han assessorat els ciutadans, 
empreses i “makers” en dife-
rents iniciatives.

61 EDICIONS
Jacinto Romaní inaugurarà 

la Fira de Mostres

L’empresari jubilat Jacinto 
Romaní Serra serà l’encar-
regat d’inaugurar la 61a Fira 
de Mostres, que tindrà lloc 
del 6 al 9 de desembre. Ro-
maní porta més de 45 anys al 
capdavant del negoci de les 
grues amb l’empresa Grues 
Romaní, a Amposta, i Grues 

Ribera d’Ebre, a Móra la Nova. 
També ha estat administrador 
solidari de l’Espai Kowo Am-
posta. “Jacinto té 85 anys i és 
un empresari referent i, com 
a Ajuntament, el mínim que 
podem fer és fer-li un petit 
reconeixement com aquest”, 
va dir l’alcalde, Adam Tomàs.

El cartell de la Fira, inspirat 
en el comerç
Un tiquet de compra en re-
presentació de les empreses 
i comerços que participen en 
la Fira de Mostres d’Amposta, 
és el protagonista del cartell 
d’aquesta 61a edició. 
Un cartell on predominen el 
fúcsia i el verd, on aquest ti-
quet adquireix la forma de 61 
i es conforma dels diferents 
sectors que abraça la fira 

multisectorial. A més, la fi-
gura també adquireix la sinu-
ositat d’un riu, com a mostra 
d’aquest element natural tan 
important a la ciutat. 
La 61a Fira reunirà, com ja és 
habitual, expositors de dife-
rents sectors com el ramader, 
l’agrícola, el de l’automoció, 
el comercial i els esdeveni-
ments.

* L’Ajuntament inicia les 
obres d’instal·lació de tres 
nous punts de recàrrega dins 
el Pla de Sostenibilitat Turísti-
ca. Estan finançats pels Fons 
Next Generation. Les obres 
han deixat al descobert part 
de l’antiga avinguda de Sant 
Jaume.

* La discoteca Legend d’Am-
posta, tornarà a obrir aquest 
desembre després de l’infor-
me favorable de l’enginyer 
municipal, segons el qual els 

propietaris han complert amb 
els requisits que van provocar 
el seu tancament provisional 
per 15 dies, després del polè-
mic aldarull registrat fora del 
local i dels múltiples episodis 
de queixes veïnals. Així ho ha 
avançat aquest dijous ‘Diari 
de Tarragona’, en la seva edi-
ció impresa. Les noves dispo-
sicions inclouen actuacions 
com posar un limitador que 
registri els incompliments, 
o una revisió anual per part 
d’Indústria i Bombers.

EN UN MINUT



6 DIARI MÉS EBRE • divendres 24 de novembre / 2023 baix ebre

El pressupost del COPATE, 
de prop de 20 MEUR, també 
haurà de fer front a “l’exhau-
riment de la capacitat d’ad-
missió de residus” del Dipòsit 
Controlat del Mas de Barbe-
rans (Montsià), el tercer tri-
mestre de l’any que ve. Cal 
“habilitar alternatives” i l’any 
que ve s’obre un termini, que 
s’espera que sigui inferior a 
dos anys, on s'incrementa-
ran els costos del tractament 
de residus. L’augment ja es va 
avançar als ajuntaments i, en 
molts casos, han adaptat les 
seves ordenances fiscals per 
fer-hi front. 
El pressupost del COPATE in-
clou una patida d’1,3 milions 
per desplegar les actuacions 
incloses en el Pla de Sosteni-
bilitat de Turisme en Destina-
cions (PSTD).

Dipòsit de 
Mas de 

Barberans 
sense 

capacitat

DELTEBRE

En el marc de l’assemblea, i 
més enllà de detallar les pri-
meres accions del nou Govern
municipal, també s’han expli-
cat els eixos del pressupost 
per a l’any 2024, el més ele-
vat de la història de Deltebre, 
i la proposta d’ordenances 
fiscals que segueix conge-
lant els tributs a les famílies 
i petit comerç. Cal recordar 
que aquests dos punts es van 
aprovar en la sessió plenària 
municipal del passat 2 de no-
vembre. En l’assemblea també 
s’han ressaltat tots els projec-
tes de present i de futur que a 
hores d’ara s’estan treballant 
des del Govern d’Enlairem. 
Un exemple d’aquest pro-
jecte és l’inici de les obres de 
l’Arrossera, les quals comple-
taran la transformació d’uns 
dels accessos principals del 

Enlairem realitza una 
assemblea per a retre comptes 

dels primers mesos d’acció

L’Ajuntament 
va aprovar el 
Pressupost

L’Ajuntament de Roquetes 
va aprovar dimarts passat en 
plenari extraordinari, el Pres-
supost per a l’excerci 2024 
amb els vots a favor dels 
grups d’ERC i Junts per Ro-
quetes i la Ravaleta, l’absten-
ció del PSC i el vot en contra 
de Movem Roquetes.
Un pressupost de 7.404.549,09€ 
on destaca la posada en mar-
xa del nou servei de Llar d’In-
fants a la ciutat.

ROQUETES

COPATE
Baix Ebre, Ribera d’Ebre i Diputació de Lleida 
hauran de pagar la meitat dels tractaments 

contra la mosca negra
Els consells comarcals del 
Baix Ebre i la Ribera d’Ebre i 
la Diputació de Lleida hauran 
d’assumir la meitat del finan-
çament dels treballs contra la 
plaga de la mosca negra als 
rius Ebre i Segre. La proposta 
que fa el COPATE (Consorci 
de Polítiques Ambientals de 
les Terres de l’Ebre) servirà 
per tenir 100.000 euros més 
i fer front als sis tractaments 
que es preveuen i que s’han 
demostrat efectius. El COPA-
TE va signar amb la Genera-
litat un conveni per finançar 
els tractaments entre 2022 i 
2025, de 360.000 euros. “Som 
conscients que no agrada a 
ningú pagar per un servei que 
fins ara pagaven les adminis-
tracions superiors, però si no 
fem aquest pas, ens veurem 
obligats a reduir els tracta-
ments planificats”, ha asse-
gurat el president, Ivan Gar-
cia. La modificació de l’actual 

sistema de finançament del 
control de la plaga de la mos-
ca negra es modificarà per 
incloure la “participació del 
món local” en les despeses 
que generen els tractaments, 
com es fa també amb el mos-
quit al delta de l’Ebre.
Pel que fa al control de la 

plaga del mosquit, el COPA-
TE repetirà els quatre tracta-
ments que s’han fet enguany i 
que els municipis afectats han 
considerat “un encert”. 
Segons el Consorci, la Dipu-
tació de Tarragona estudia fer 
una millora de la seva apor-
tació. 

La proposta preveu 
incrementar en 

100.000 euros el 
pressupost que té el 

COPATE

D’altra banda, segons informa 
EbreDigital.cat, per evitar no-
ves discrepàncies, a més de 
les que han existit, del que ha 
de pagar cada ajuntament, el 
president del Consell Comar-
cal, Toni Gilabert ha anunciat 
la convocatòria “en les pròxi-
mes setmanes” d’un Consell 
d’Alcaldes de la comarca que 
haurà de determinar quins són 
els criteris que han de gover-
nar el pagament dels tracta-
ments. Aquest compromís fa-
ria possible que avui divendres 
“s’acabin aprovant els pressu-
postos”, un fet que no estava 
tan clar dies enrere.

municipi, o la finalització de 
les obres d’adequació de la 
Cambra Agrària de Jesús i Ma-
ria, o bé la resta d’inversions 
especificades al pressupost 
com la continuïtat del Passeig 
del Carrilet o el projecte de 
redacció del teatre auditori Ri-
alto. Finalment, i més enllà de 
l’acció de Govern, des d’Enlai-
rem també s’ha informat que 
durant les properes setmanes 
es convocarà una assemblea 
per a donar forma, contingut i 
escollir els representants de la 
nova estructura del partit.

En l’assemblea es van   
ressaltar tots els 

projectes de present i 
de futur

La Societat Catalana de Quí-
mica ha reconegut l’edifici del 
Laboratori Químic de l’Ebre, 
actualment dit la Ibèrica, de 
Roquetes, com a emplaça-
ment històric representatiu 
de la química en el territori de 
parla catalana en l’edició de 
l’any 2023. Dimecres es va fer 
l’acte de reconeixement.

Reconeixement a 
l’edifici de la Ibèrica 

L’edifici La Ibèrica de Roquetes 
va ser on va començar el LQE 
(Laboratori Químic de l’Ebre) i 
on es va crear la revista La Ibè-
rica, que passat els anys es va 
traslladar a l’Institut Químic de 
Sarrià on segueix en l’actuali-
tat. Un acte per reconèixer els 
orígens de la Química al nostre 
país.
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BENIFALLET: 
JORNADES 
CULTURALS
Des d’ahir dijous i fins el 20 
de gener tindran lloc les XXXII 
Jornades Culturals.  Ahir va 
fer-se la inauguració. Hi ha 
previstes presentacions de 
llibres, xerrades, conta-con-
tes, sessions divulgatives i 
de cinema, i també activitats 
esportives com la Cursa ‘Lo 
Pastisset’, que es durà a 
terme diumenge dia 26. 

TIVENYS: 
TREBALLS DE 
NETEJA
Aquesta setmana s’ha execu-
tat una nova actuació de tre-
balls de neteja al barranc de la 
Valljardina. Treballs per seguir 
avançant amb els objectius de 
netejar i reduir la vegetació i 
millorar l’evacuació d’aigues 
en cas de plujes. Protegir les 
finques particulars properes 
al barranc i també els camins 
i accesos municipals. “Molt 
satisfets per aquesta nova 
actuació portada a terme 
per l’ACA, responent a una 
demanda molt necessària i 
esperada”.

CAMPANYA 
‘TANCA EL 
CERCLE’  
El Consorci de Polítiques Am-
bientals de les Terres de l’Ebre 
(COPATE) ha començat la 
darrera fase de la campanya 
comunicativa als establiments 
grans generadors de matè-
ria orgànica del litoral del 
Baix Ebre, concretament als 
municipis del Perelló, l’Am-
polla, Camarles i l’Aldea. Una 
campanya que porta el lema 
‘Tanca el cercle’ i que s’adreça 
al sector de la restauració. 
Actualment, en aquesta ruta 
de recollida selectiva porta 
a porta de matèria orgànica, 
hi ha 57 activitats adherides. 
Cadascuna d’elles disposa 
del seu propi contenidor, 
adaptat a la seva producció, 
amb un identificador d’usuari 
que assegura la traçabilitat i 
permet comprovar la correcta 
participació al sistema.

BREUS

EL PERELLÓ

Dissabte dia 18 de novembre, 
es va fer l’homenatge pel cen-
tenari a Josep Gonzalvo Llaó. 
Envoltat de la seua família es 
va dur a terme una visita al seu 
domicili per fer entrega de la 
medalla de la Generalitat amb 
motiu dels seus 100 anys. 
Hi van assistir Juan Manuel 

Homenatge a Josep Gonzalvo Llaó i a Carme Borràs Borràs 
amb motiu del seu centenari

Unir forces per combatre 
la Violència de Gènere

Avançant cap a un futur lliure 
de violència de gènere. L’Ajun-
tament de l’Aldea, en col·labo-
ració amb l’Associació de Do-
nes, presenta una sèrie d’actes 
significatius en commemora-
ció del 25 de novembre, Dia 
Internacional per a l’Eliminació 
de la Violència envers les Do-
nes. Annabel Blanch, regidora 
d’Igualtat i Gènere, destaca la 
importància de la participació 
col·lectiva en la lluita contra la 
violència de gènere: “Ens unim 
a la reivindicació per l’erradi-
cació de la violència envers les 
dones. És un problema de tota 
la societat, no és un problema 
només de les dones o de certs 
col·lectius, i hem d’estar tots 
units. Tots som responsables 
de l’erradicació d’aquest gran 
problema social. Des de la re-
gidoria hem preparat una sèrie 
d’actes reivindicatius, conjun-
tament amb l’Associació de 
Dones de l’Aldea”.
Blanch expressa l’esperança 
d’un futur on aquesta reivindi-
cació no sigui necessària: “Tan 

L’ALDEA

Jaramillo, Director dels Serveis 
Territorials de Drets Socials a les 
TTEE, l’alcalde Samuel Ferré, i 
regidores de l’equip de govern 
municipal.
Així mateix, també amb motiu 
del seu centenari, es va fer un 
altre homenatge, en este cas a 
Carme Borràs Borràs. 

de bo puguem, algun dia, dei-
xar de reivindicar aquest 25N, 
perquè la violència hagi des-
aparegut; però mentrestant 
hem d’estar units per treballar 
en contra de qualsevol tipus de 
violència de gènere. Us animo 
a participar en aquests actes”. 
Les activitats planificades in-
clouen xerrades, la presen-
tació d’una revista, la lectura 
d’un manifest i l’estrena d’un 
vídeo, que serà presentat al 
local de l’Associació de Dones 
de l’Aldea (ADA) i posterior-
ment compartit a les xarxes 
socials on també es compartirà 
la declaració institucional amb 
motiu del 25-N (12 h). Aquests 
esdeveniments busquen cons-
cienciar, educar i promoure la 
reflexió sobre la importància 
de combatre la violència de 
gènere.

Actes significatius en 
commemoració del

 25 de novembre

El 22 de novembre de l’any 
1923 naixia esta dona pere-
llonenca, a qui se li ha fet en-
trega de la medalla de la Ge-
neralitat, amb l’assistència del 
Director dels Serveis Territori-
als de Drets Socials a les TTEE, 
el president del Consell Co-
marcal del Baix Ebre, la direc-

tora de la Residència Casa del 
Poble, i l’alcalde i regidors del 
mateix Ajuntament del Perelló. 
A l’acte ha estat acompanyada 
de la família i s’han recordat 
algunes vivències i episodis 
vitals que no han fet més que 
dibuixar un bonic record per la 
trajectòria de la seua vida.
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Línia elèctrica subterrània 
que substitueix la malmesa

Endesa va posar en servei la 
setmana passada una nova lí-
nia elèctrica subterrània a Al-
canar, que permet substituir 
la que va quedar malmesa 
pel temporal del 2021. La ins-
tal·lació fa un quilòmetre de 
llargada i dona servei a 2.883 
clients del barri de les Cases 
d’Alcanar i, de manera indi-
recta, a la resta del municipi, 
ja que la xarxa de mitja tensió 
es troba interconnectada per 

ALCANAR

garantir una major fiabilitat. 
La nova línia es troba més 
protegida davant els fenò-
mens meteorològics ex-
trems,  transcorre per la part 
posterior del barranc de Sant 
Jaume, i creua l’N-340 fins al 
centre de transformació. Du-
rant aquesta setmana s’està 
fent el procés de desmuntat-
ge de la línia provisional que 
ha funcionat els dos darrers 
anys. (ACN)

Joanna Pardos es va quedar 
a un pas  d’obtenir el premi 
Emmy al millor documental 
d’esports. Joana va ser nomi-
nada pel documental esportiu 
sobre Alexia Putellas, jugadora 
del FC Barcelona. 
Tal com va informar l’Ajunta-
ment rapitenc, el jurat va optar 
per la dramàtica història d’una 
parella de patinadors narrada 

a Harley & Katia. En tot cas, la 
rapitenca torna amb la presti-
giosa medalla de nominada. 
Des de la catifa vermella dels 
premis Emmy, Joana Pardos va 
declarar a Canal TE la “sensa-
ció de viure un somni” per tot 
el que va gaudir de l’experièn-
cia. 

Foto: Ajuntament de la Ràpita.

La rapitenca Joanna Pardos, 
a les portes dels Emmy

SOCIETAT BREUS
Nit de l’Esport 

2023 de la 
Ràpita

L’Auditori Sixto Mir es va 
emplenar la setmana passa-
da amb motiu de la 16a Nit 
de l’Esport Rapitenc. 
Es va gaudir d’una posa-
da en escena espectacu-
lar, amb la participació de 
totes i tots els esportistes 
premiats, el parlament de 
la regidora d’esports, Mireia 
Balada, homenatges a es-
portistes veterans, un bon 
grapat de campions i cam-
piones de diferents disci-
plines, i un discurs immillo-
rable de la guardonada amb 
el premi d’honor.
Des de l’Ajuntament rapi-
tenc s’agraïa “a tots els par-
ticipants, públic, autoritats, 
representants, mitjans de 
comunicació i tècnics. Als 
nostres esportistes us desit-
gem molts d’èxits més i ens 
veiem en la pròxima edició. 
Enhorabona”. 
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“TASTA LA 
CULTURA DE 
L’EBRE; ELS 
SABORS DE L’OLI, 
L’OR LÍQUID DE LA 
PLANA”
Aquest és un projecte encap-
çalat pel Museu de les Terres 
de l’Ebre, en col·laboració amb 
l’Ajuntament de Santa Bàrbara, 
i amb el suport de les dues 
cooperatives de producció d’oli 
local, Agrícola del Camp i Sant 
Gregori. El projecte vol posar 
en valor la cultura oleícola de 
Santa Bàrbara, aprofitant els 
principals recursos: oliveres, 
cooperatives, centre d’interpre-
tació i restaurants. En aquesta 
activitat de turisme experien-
cial es gaudeix del conreu de 
l’olivera, s’expliquen i coneixen 
els orígens, el procés i l’elabo-
ració de l’oli d’oliva a la Plana 
del Montsià, en concret a Santa 
Bàrbara.

ACLARIDA LA 
CONTROVÈRSIA PER 
LA INAUGURACIÓ DE 
LA FIRA 

Francesc Faiges Borràs, presi-
dent de la Cambra de Comerç 
de Tortosa, serà l’inaugurador 
de la pròxima Fira de l’Oli, el 
Comerç i els Cítrics de Santa 
Bàrbara. Això va portar contro-
vèrsia al poble, ja que també 
és el director de Faiges SL, una 
de les empreses que forma 
part de Biosansa CatSud que 
provoca fortes olors i fum que 
molesten a la població. Segons 
La Plana Ràdio, el president 
de l’Associació Mediambiental 
de Veïns de Santa Bàrbara, 
Lluc Roig Cardona, ha revelat 
que l’empresari ha establert 
contacte amb ell a partir d’esta 
controvèrsia. El representant 
mediambiental ha remarcat la 
bona disposició i preocupació 
de Faiges Borràs pel malestar 
al voltant de la inauguració de 
la Fira de l’Oli, i l’emplaçava a 
una trobada presencial amb  
gent d’Amevesaba, “el dia de 
la Fira i també a la Cambra 
de Comerç”, va dir Lluc.  Amb 
tot, s’ha aclarit que hi haurà 
un acte inaugural cívic i sense 
aldarulls.  (La Plana Ràdio)

BREUSSANTA BÀRBARA
27ena Fira de l’Oli Novell,

Cítrics i Comerç
Es tracta de l'aparador prin-
cipal de l’oli d’oliva de Santa 
Bàrbara. Una mostra anual dels 
millors olis amb degustació de 
les millors varietats i on es re-

cupera l’essència més viva de 
la tradició del poble. Més de 
seixanta expositors, concur-
sos, demostracions de prepa-
ració de terreny i plega d’olives 

TRES CANDIDATS 
ES PRESENTEN A 
LA LICITACIÓ DEL 
SERVEI DE BAR DE LA 
LLAR DE JUBILATS A 
SANTA BÀRBARA
 
El guanyador ha estat el jove 
planer Joel Abelló Tuliesa. Tot 
i l’ajustada puntuació entre les 
dues candidatures que final-
ment van poder-hi optar, s’ha 
valorat la millora de l’equipa-
ment, el servei de menjador 
escolar si es requereix, i servei 
de menjar per emportar. Una 
candidatura no va poder-hi 
optar per defecte de forma en 
l’entrega dels documents. Se-
gons explicava la regidora de 
Serveis Socials, Ana Ma. Pani-
sello: “Al setembre ens vam re-
unir amb els actuals adjudica-
taris, que volien continuar; però 
darrerament no feien el servei 
de menjador i altres tasques re-
querides a la Llar, i l’Ajuntament 
va comunicar-los que no reno-
varien el contracte perquè eren 
serveis primordials per tirar en-
davant la Llar”. La regidora deia 
que l’equipament està dedicat, 
en part, al servei que es dona 
als jubilats i a les celebracions 
que l’entitat fa al llarg de l’any 
i que s’han de cobrir. I si l’em-
presa que porta la licitació no 
ho fa, hem de lluitar perquè es 
doni el millor servei” puntualit-
zava. (La Plana Ràdio)

tradicionals, passejades amb 
carros i rutes etnogràfiques, ta-
llers, xerrades, conferències, es-
morzars, degustacions i mostres 
gastronòmiques. Avui divendres, 

a partir de les 18.30 hores,  tin-
drà lloc la inauguració oficial 
de la XXVII edició de la Fira de 
l’Oli Novell, dels Cítrics i del 
Comerç, a càrrec de Francesc 
Faiges Borràs, president de la 
Cambra Oficial de Comerç de 
Tortosa. Tot seguit, autoritats 
i inaugurador, acompanyats 
dels representants de les enti-
tats locals, pubilles i pubills, la 
Unió Musical Jaume Balmes i 
el Grup de Twirling comença-
ran l’acte que donarà el tret de 
sortida de la Fira. 

Des d’avui i fins 
diumenge
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RIBERA D’EBRE

XVIII Festa Comarcal de la Clotxa
Riba-roja d’Ebre va servir diu-
menge 1.200 àpats per pro-
mocionar la comarca i donar 
el tret de sortida a les Jornades 
Gastronòmiques de la Clotxa a 
11 restaurants riberencs, fins al 
17 de desembre. La festa s’eri-
geix, així, en “aparador per do-

nar a conèixer els pobles de la 
comarca” com a “altaveu per als 
productors locals, i per incen-
tivar consumidors conscients i 
compromesos”. Així ho va dir el 
president del Consell Comarcal 
de la Ribera, Francesc Barbero, 
reivindicant “la labor dels page-

MÓRA LA NOVA
Centenari de Josep Escoda, 
de casa Calderé

El Passat 15 de novembre es va 
celebrar el centenari de Josep 
Escoda, de casa Calderé. 
Juan Manuel Jaramillo, di-
rector territorial de Drets So-
cials de les Terres de l’Ebre, 
Blanca López, consellera del 
Consell Comarcal de Benes-

tar Social, l’alcalde de Móra 
la Nova, Carlos Trinchán, i la 
regidora de Benestar Social, 
Toñi Fariña van tenir el plaer 
de poder fer un acte comme-
moratiu per aquesta fita tan 
important per a ell i la seva 
família.

MÓRA D’EBRE
Reinhumació de les restes del 
mas de Santa Magdalena
Al mas de Santa Magdalena de 
Móra d’Ebre, fa anys que es re-
cullen materials que aporten 
molta informació sobre cada 
víctima, les circumstàncies de 
la defunció d’aquestes per-
sones, i també sobre com era 

la vida dels soldats durant la 
Guerra Civil Espanyola. Demà, 
dissabte dia 25 de novembre, 
es durà a terme l’acte de rein-
humació de les restes del mas 
al cementiri Municipal de Móra 
d’Ebre (12h).

sos i el valor del producte de 
quilòmetre 0”, com “una de 
les potes imprescindibles i ne-
cessàries per a la diversifica-
ció econòmica i el futur de la 
comarca”. El pregoner va ser 
Ramon Bonet Busom, fill del 
poble amfitrió.

Sis empreses de la Ribera i la 
Terra Alta, premiades per la 
Cambra de Comerç de Reus

Aquest dimecres ha tingut 
lloc la gala de lliurament dels 
Premis Cambra 2023, a l’Au-
ditori Antoni Gaudí del Palau 
de Congressos de FiraReus 
Events. En total s’han distingit 
quinze empreses de les cinc 
comarques que conformen 
l’àmbit territorial de la cor-
poració (Baix Camp, Conca 
de Barberà, Priorat, Ribera 
d’Ebre i Terra Alta). En la ca-
tegoria Competitivitat, Inno-
vació, Digitalització i Sosteni-
bilitat, en clau de la Terra Alta 
i de la Ribera, han estat guar-
donades les empreses Team 

Creative Group Iberia (Ribera 
d’Ebre) i Celler Batea (Terra 
Alta). En la categoria de Co-
merç Exterior i Emprenedo-
ria han rebut el premi: Oliflix 
(Ribera d’Ebre) i Cellers Ma-
riol (Terra Alta). Per últim, en 
la categoria d’Emprenedoria, 
Formació i Ocupabilitat han 
estat distingides l’Agrobotiga 
Miravet (Ribera d’Ebre) i l’Ho-
tel Restaurant Miralles (Terra 
Alta).
A més de les distincions a les 
realitats empresarials, el jurat 
dels Premis Cambra 2023 ha 
entregat tres premis d’honor.
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terres de l’ebre

30 ANYS DE L’IDECE
Conseller Torrent: 
“El Govern treballa pel 
país en reptes que són 
compartits, en crear un 
futur d’oportunitats en el 
qual les Terres de l’Ebre 
tenen molt a oferir”
L’Institut per al Desenvolupa-
ment de les Comarques de 
l’Ebre (IDECE) va commemo-
rar dissabte, 18 de novembre, 
el seu 30è aniversari amb un 
acte institucional al castell de 
Miravet. El conseller d’Empresa 
i Treball, i President de l’IDECE, 
Roger Torrent Ramió, va expli-
car durant la seva intervenció 
que “el Govern treballa pel país 
en reptes que són compartits, 
en crear un futur d’oportuni-
tats per a tothom, en el qual 
les Terres de l’Ebre tenen molt 
a oferir i on compten amb una 
eina valuosa com l’IDECE, que 
durant les seves tres primeres 
dècades ha actuat com a aglu-
tinador de consensos, impul-
sant el desenvolupament inte-
gral del territori”.
En aquest sentit, Torrent va 
voler fer “un reconeixement a 
la feina de totes les persones 
que al llarg d’aquests 30 anys 

han impulsat l’IDECE”. El dele-
gat del Govern, Albert Salvadó 
Fernández, va recordar que 
l’IDECE va ser el primer orga-
nisme autònom amb un caràc-
ter territorial de la Generalitat 
de Catalunya. “És una eina im-
prescindible per a les Terres de 
l’Ebre, un instrument de verte-
bració del territori molt trans-
cendent i, alhora, ens permet 
tenir molta més capacitat per 
generar projectes”. 
La directora de l’IDECE, Norma 
Pujol Farré, també va destacar 
el paper de l’organisme durant 
els seus 30 anys i els reptes de 
futur. “L’IDECE ha de continuar 
sent el nucli de la vegueria de 
les Terres de l’Ebre i un aglu-
tinador de consensos i dels 
grans acords territorials. En 
definitiva, una eina catalitza-
dora de projectes i capaç de 
teixir el desenvolupament ter-
ritorial en un sentit ampli".

Roger Torrent Ramió, Conseller d’Empresa i Treball i president de l’IDECE 

Albert Salvadó Fernandez, delegat del Govern a les Terres de l'Ebre

Norma Pujol Farré, directora de l'IDECE

terres de l’ebre
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El patrimoni de sempre, com no l’havies vist mai

Has visitat algun cop el conjunt 
rupestre de la Roca dels Moros, 
a El Cogul? I la Cartoixa d’Es-
caladei, el conjunt monumental 
de la Vall de Boí, el Castell de 
Miravet o Sant Pere de Rodes? 
Saps quines petites històries 
s’amaguen darrere d’aquests 
grans monuments? I sobretot: 
saps que parlen de tu?

El Departament de Cultura ha 
presentat un nou projecte per-
què tothom tingui accés al pa-
trimoni, i perquè aquest sigui 
més comprensible per a tots els 
públics. “Els ulls de la història. 
Una mirada immersiva sobre el 
patrimoni català” et farà veure 
els llocs de sempre com mai 
no els has vist. Podràs entendre 

què és allò que estàs veient, 
per què és important, a quina 
època va passar i què passava 
a Catalunya en aquell moment.

Amb l’arribada de la consellera 
Natàlia Garriga, al Departament 
de Cultura s’està apostant de 
forma ferma i decidida per fer 
la cultura oberta i molt inclu-

siva: “Volem que absolutament 
tothom tingui accés a totes les 
disciplines culturals: als equi-
paments, a la llengua, a la cul-
tura popular, a l’audiovisual, i 
també volem que tothom tin-
gui accés al patrimoni de Ca-
talunya”, va dir la consellera a 
la presentació del projecte al 
Palau Moja.
 
“El cas més paradigmàtic 
d’aquesta voluntat política és la 
Llei de Drets Culturals en la que 
estem treballant”, va subratllar 
Garriga. I així és: cal trencar les 
barreres invisibles que de vega-
des té la cultura, i que fa que 
hi hagi persones del nostre país 
que, per exemple, no hagin vi-
sitat mai monuments increïbles 
que tenim ben a prop, o que els 
hagin visitat un cop, i ja no hi 
hagin tornat més.

Però com es farà? A través 
d’una maleta plena d’ulleres 3D 
que voltarà per les escoles de 
Catalunya; de tot de propos-
tes immersives als monuments 
mateixos, i d’un nou espai al 
Palau Moja que ens explica-
rà la història del país on som. 
L’objectiu? Portar el patrimo-

La consellera de Cultura, Natàlia Garriga, i la directora general de Patrimoni Cultural, Sònia Hernàndez / Autor: Arnau Pascual

ni cultural a tots els racons de 
Catalunya, des dels escenaris 
monumentals, a les aules i a les 
Rambles de Barcelona.

“Els ulls de la història”, també 
a les escoles

Amb el projecte “Els ulls de la 
història”, nens i nenes viuran, a 
l’escola, una experiència total-
ment innovadora i compartida 
en el metavers. Els monuments 
entraran directament dins de 
l’aula amb maletes pedagògi-
ques amb ulleres de realitat vir-
tual. Aquesta transformació di-
gital també s’implementarà als 
monuments del territori amb 
nous relats, petites històries, 
noves museografies i noves ex-
periències que faran que la ciu-
tadania se senti interpel·lada.

Perquè no s’entén la cultura 
si no és per a tothom. Amb la 
realitat virtual podràs entrar a 
dins de monuments increïbles i 
descobrir tots els seus secrets, 
des d'allà on siguis. Perquè el 
puguis sentir, perquè el puguis 
viure, perquè el puguis mirar. 
Perquè els teus ulls, són els ulls 
de la història.

Amb el suport:Impulsa:

“Els ulls de la història. Una mirada immersiva sobre el patrimoni català” portarà el patrimoni a tots els racons del país: a les escoles, al territori i al bell mig de les Rambles.

12A EDICIÓ 
Premis IDECE 

En el transcurs de l’acte com-
memoratiu de l’aniversari de 
l’IDECE es va presentar el lli-
bre ‘Vida a l’Ebre’, encomanat 
pels 30 anys de l’organisme, 
amb una conversa entre el seu 
autor, Vicent Pellicer Ollés, i la 
poeta Carme Cruelles Rosales, 
i es van lliurar els premis IDE-

CE, en la seva dotzena edició, 
per fomentar la projecció de 
les Terres de l’Ebre entre els 
estudiants de batxillerat i ci-
cles formatius de grau supe-
rior. 
El guanyador de la 12a edició 
dels Premis IDECE ha estat 
Dan Vinyes Rodríguez, de la 

Ràpita (Institut els Alfacs), pel 
treball ‘Proposta de millora 
per al Trabucador’, que va re-
bre el primer premi dotat amb 
1.500 euros. 
El segon premi, dotat amb 
1.000 euros, se’l va emportar 
Núria Mulet Martí, de Deltebre 
(Institut de Deltebre), pel tre-

ball ‘Microplàstics, el verí dels 
ecosistemes i la salut humana 
a l’Ebre’; el tercer premi, do-
tat amb 700 euros, va ser per 
Clàudia Salaet Folqué, de Be-
nifallet (Institut Dertosa), pel 
treball ‘Més enllà del català 
oriental’; i el quart premi, do-
tat amb 500 euros, va ser per 

a Gerard Fabregat Sangres, de 
Tortosa (Institut Dertosa), pel 
treball ‘Catalan Modernism in 
the Ebro Lands’.
Els joves van exposar els seus 
treballs i van participar d’un 
col·loqui en el qual van con-
versar sobre la seua visió i el 
seu futur a les Terres de l’Ebre. 

terres de l’ebre
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Premis de 
Cultura 

L’Ajuntament del Perelló, 
a través de la regidoria de 
Cultura, ha informat que 
està oberta la convocatò-
ria dels catorzens Premis 
de Cultura. La recepció 
d’obres de pintura i foto-
grafia serà fins a les 13h del 
dia 27 de novembre. 
L’Ajuntament obre aquestes 
3 convocatòries artístiques 
anuals per donar cabuda a 
la creació, aprofitant l’ho-
menatge a aquests autors 
locals: Premi de fotogra-
fia-Josep Diloli (de temà-
tica oberta i general); Pre-
mi de fotografia Antonio 
Gonzalvo (temàtica local) 
i Convocatòria de pintura 
Amadeu Pallarès Lleó.
La recepció per al 41è Con-
curs Literari de Sant Antoni 
estarà oberta fins a les 13 h 
del dia 15 de desembre de 
2023. Entrega de premis: 1 
de desembre de 2023 a les 
19h.

EL PERELLÓ

SANT JAUME

Sant Jaume d’Enveja ha viscut 
esta setmana un moment his-
tòric, un moment que molts 
dels habitants del municipi es-
taven esperant. 
“Finalment, el poble de Sant 
Jaume d’Enveja és propietari 
del Convent, gràcies al fet que 
les Germanes Trinitàries n’han 
fet la donació”. Va ser un acte 
molt emotiu, ja que molta gent 
que es va formar i va créixer allí, 
ha pogut evocar bons records 
i compartir-los tots junts. “El 
Convent va deixar empremta 
gràcies a les seves activitats 
com a col·legi i derivades en 
gairebé totes les generacions 
durant 80 anys”.

El poble és 
propietari del 

Convent de 
les Germanes 

Trinitàries

CAMARLES

L’Ajuntament ha invertit 6.000 
euros en les obres de remo-
delació del CAP de la localitat. 
La intenció, segons explicava 
a EbreDigital el regidor de Sa-
lut, Sergi Curto, és “adequar el 
vestíbul d’entrada i fer-lo més 
gran, així com modernitzar 
la recepció per fer-la també 
més accessible, i crear una 
sala adjunta per a tractaments 
de psicologia, nutrició i fisio-
teràpia”. Durant les obres, els 
pacients han estat derivats al 
CAP de l’Aldea i al Consultori 
dels Lligallos. Curto ha confir-
mat que des de Salut els han 
comunicat una plaça més 
d’infermera per a l’any vinent 
després de les queixes del 
Consistori. També es va co-
municar que el servei de pe-
diatria al CAP només es presta 
un dia a la setmana i hauria de 
ser ampliat a tres.

Obres per a 
modernitzar el 

CAP

Tràmits per convertir el 
municipi en destinació de 

Turisme Familiar
El turisme esportiu i el turisme 
familiar són les dues primeres 
i principals certificacions dins 
l’Agència Catalana de Turisme 
i es van crear amb l’objectiu 
de promocionar les diferents 
destinacions turístiques arreu 
de Catalunya.
L’Ametlla de Mar va aconse-
guir el primer segell de Turis-
me Esportiu l’any 2015 amb 
les modalitats de submari-
nisme i vela. En el marc de la 
commemoració del 20è ani-
versari de la creació d’aques-
tes dues primeres marques 
que es va dur a terme a Port 
Aventura, l’Àrea de Turisme 
de l’Ajuntament de l’Ametlla 
de Mar va manifestar la vo-
luntat obtenir-ne la segona, 
la de Turisme Familiar. 
Tenir aquestes certificacions 

L’AMETLLA

permet a l’Ametlla de Mar be-
neficiar-se de totes les plata-
formes de promoció turística 
de la Generalitat de Catalu-
nya, com són les guies turísti-
ques, la difusió a través de les 
xarxes socials o la promoció 
per totes les oficines de turis-
me que la Generalitat de Ca-
talunya té distribuïdes arreu 
del continent europeu. 
Durant aquests darrers anys el 
municipi també ha assolit el 
certificat de Vila Marinera de 
Catalunya, l’any 2019.

Gaseni reclama al ministre d’Agricultura que lluiti 
davant Europa per evitar la reducció de més dies de 

pesca als pescadors
El senador republicà, Jor-
di Gaseni, ha interpel·lat a 
l’acabat de renovar ministre 
d’Agricultura, Luís Planas, so-
bre les ajudes per la sequera, 
la simplificació administrativa 
i les assegurances agràries, 
entre altres temes.
Gaseni, després de felicitar a 
Planas per la seva renovació 
com a ministre d’Agricultura, 
Pesca i Alimentació, ha co-
mençat la seva intervenció 
al Ple del Senat, recordant-li 
“l’esforç que està fent el sec-
tor pesquer per la reducció 
dels dies de pesca”. Fet pel 
qual li ha reclamat que al 
Consell de Ministres Europeu 
del mes vinent “lluiti per evi-
tar qualsevol altra reducció 
dels dies de pesca, perquè el 
sector no ho podrà suportar. 
Ja són massa les restriccions 
que poden acabar provocant 
la desaparició de la flota pes-
quera. No podem reduir més 

POLÍTICA

els dies de pesca”.
D’altra banda, el republicà 
també s’ha queixat del fet 
que molts pescadors, quan 
arriben a port, no poden em-
portar-se un poc de peix del 
que han pescat cap a casa 
per sopar, perquè la Guardia 
Civil, el Seprona, els registra 
a veure què porten al poval. 
D’aquí que hagi fet una crida 
al ministre perquè es puguin 
trobar mesures raonables en-
tre tots”. Finalment, li ha de-
manat que es faci efectiu el 
cobrament de les vedes de 
pesca.
El senador republicà ha la-
mentat la sequera que està 
patint Catalunya; la qual ha 
qualificat de “fet estructural 
que amenaça el sector agra-
ri català”, i que “està posant 
en risc, tant la producció agrí-
cola com la continuïtat de les 
empreses agràries familiars”. 
Davant la greu afectació que 

“El sector no ho podrà 
suportar”

pateixen tant els conreus de 
secà, com els cereals i els far-
ratges, ha reclamat al minis-
tre “ajudes específiques per 
aquests sectors, que són fona-
mentals per la seguretat alimen-
tària i el teixit socioeconòmic de 
Catalunya”. I en aquest sentit, ha 
valorat la feina feta pel Govern 
de la Generalitat per fer front 
a aquesta situació, i ha instat a 
l’Estat a “posar-se les piles”. A 

més, també ha exigit que hi hagi 
una “major simplificació admi-
nistrativa”, que és clau per fer els 
processos més accessibles pels 
agricultors i productors, facili-
tant la seva participació en pro-
grames d’ajuda i modernització.

ALCANAR

Esta setmana s’han iniciat les 
XX Jornades Citricoles a Alca-
nar.
Es tracta d’una trobada con-
solidada a les Terres de l’Ebre 
amb l’objectiu d’ajudar als llau-
radors i impulsar el sector.
Igual que en les edicions an-
teriors, es tracten els temes 
que més afecten el sector, 
amb l’objectiu d’aconseguir 
una agricultura més ecològi-
ca i sostenible, i que al mateix 
temps,  sigui més competitiva.
Joan Roig, alcalde i regidor 
de Cultura, va manifestar que 
“és molt important realitzar 
aquests tipus de jornades, no 
només per informar als llaura-
dors, sinó que també són es-
sencials per a poder escoltar 
les seves demandes i preocu-
pacions”.

Tret de sortida 
a les Jornades 

Citrícoles

Es busca obtenir una 
nova certificació en 

Turisme Familiar
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LA TERCERA 
AVENTURA  
El 2008 vaig estar vivint nou 
mesos a Mèxic i allÍ vaig comen-
çar l’aventura de la informació 
tant escrita com digital. Vaig col.
laborar al portal icompeticion. 
I jo vaig ser el gestor per posar 
posar els resultats de tot el 
futbol de Catalunya. I mentres-
tant la Federació penjava els 
resultats els dilluns nosaltres el 
scap de setmana érem els reis 
del mambo en Informació. I la 
plana del grup 6 de Primera 
regional de Tarragona es va 
convertir en la més visitada 
d’Espanya. L’aventura va durar 
pocs anys per desavinences 
amb el propietari de Futbolme. 
Llavors va aparèixer Josep 
Carbonell que m’ajudava per fer 
tot el futbol base de Catalunya. 
Després, entre tots dos, vam 
muntar el portal Futbol Ebrenc i 
tenia clar que si algun dia a ell li 
passava alguna cosa jo el tanca-
ria doncs ell s’ha dedicat en cos i 
ànima tots els caps de setmana 
a posar resultats els darrers 
anys i va agafar el meu relleu i 
jo l’ajudava en allò que podia. 
Josep va morir dissabte passat 
després d’estar 30 anys sol a 
casa, al llit, per una invalidesa. 
Em deixa orfe i per això es tanca 
Futbol Ebrenc i per això comen-
ço una nova aventura amb la 
pagina la Preferente que cobreix 
tot el futbol d’Espanya i allí 
estarà també el futbol de tota la 
província i de les nostres terres 
amb els resultats en directe. Són 
3 aventures, esta sense Josep 
que m’havia acompanyat sem-
pre. Sense ell, el Futbol Ebrenc 
no hagués tingut cada gol al 
segon. Gràcies Josep.

CELMA

JOSÉ BERTOMEU
Avui és un dia gran per a 
Camarles i per al Club de Futbol 
Camarles. Esta tarde (19.30 
hores) al Casal d’Avis Munici-
pal es presentarà el llibre “CF 
Camarles.  100 anys d’història”.  
L’autor és José Bertomeu, el 
protagonista pel seu treball ab-
negat durant els darrers anys. 
Sé el que significa dur a terme 
una publicació d’un llibre. Ho 
vaig viure a casa. Per tant, valo-
ro el que ha fet José i, una vega-
da vist el llibre, només puc fer 
que felicitar-lo. Impressionant. 
Des d’esta tarde, Camarles 
tindrà part de la seua història 
plasmada en un llibre que abar-
ca gairebé a tota la població. 
Un treball que permetrà a les 
generacions actuals conèixer la 
història del seu club de futbol. 
Per tant, felicitats José. Serà 
una tarde d’emocions. Gràcies 
José. 
D’altra banda, no puc acabar 
sense recordar al col.labora-
dor Josep Carbonell. Coneixia 
la seua situació personal i, 
malgrat esta, ha estat un col.
laborador incansable. Sé la gent 
que seguia per tots els camps la 
seua feina, els caps de setmana. 
Per tant, era valorada. Gràcies 
Josep per tot el que has fet pel 
futbol ebrenc. Labor impagable. 

MICHEL TERCERA FEDERACIÓ
TERCERA FEDERACIÓ

Prat-Rapitenca diu 12h

PRIMERA CATALANA

Ascó-Morell  diss 17h

Tortosa E-S Ildefons  diu 17h

SEGONA CATALANA

Dissabte

Móra Nova-Vilaseca 16.30h

Diumenge

Ulldecona-Catalònia 12h 

Ampolla-Gandesa 16h

R Bítem-Arboç 16h

Camarles-Cambrils U 16.30h

J i Maria-Camp Joliu 16.30h

La Sénia-P Mafumet 16.30h

Hospitalet-Aldeana 17h

TERCERA CATALANA

Dissabte: Roquetenc-Xerta 
16.30h

Flix-Camarles 17h

S Bàrbara-Masdenverge 17h

J i Maria-Godall 17.30h

Catalònia-Tortosa E 18h

Diumenge: Pinell-Ametlla 15.45 h

La Cava-Perelló 16h

Amposta-Alcanar 16h

QUARTA CATALANA 

Dissabte

Horta-Torre Espanyol 15.30h

Campredó-la Cava 15.30h

Tivenys-S Jaume 15.30h

Ametlla-la Galera 17h

Gandesa-Amposta 18.30h

Diumenge: Ginestar-Olimpic 16h

Corbera-Benissanet 17h

J i Maria-Fatarella 18.30h

LA PROPERA

Minut 91. 
Dilluns:

21.30 h a Canal TE/ 
20h a Canal TE 24

Dimarts:
 20 h a Canal TE 24 i 

23h a Canal TE

El Tortosa Ebre va perdre al 
camp del Santfeliuenc, dissab-
te. Tercera derrota seguida fora. 
L’equip va anar de menys a més 
en un duel en el que no va co-
mençar bé i en el que els locals 
van avançar-se. Balart va ad-
metre que no va encertar en el 
plantejament inicial. Va ajustar 
posicions amb el partit en mar-
xa però l’equip va rebre el 2-0 a 
l’inici de la represa. No obstant, 
tot i les dificultats, va haver res-
posta i Dani Quesada va reduir 
distàncies. Llavors, amb el 2-1, 
va arribar la jugada polèmica 
quan, arran d’un llançament de 
falta lateral, el Tortosa Ebre va 

empatar amb una rematada al 
segon pal. L’assistent va aixecar 
la bandera tard i malament. Les 
imatges de Minut 91 així ho van 
demostrar. Del possible 2-2 es 
va passar al 3-1 amb un penal. 
L’equip s’ha de refer i seguir fort 
a casa. Cuenca serà baixa per 
sanció. D’altra banda Genís i 
Rafa Llop fitxaran a l’abril per un 
equip d’Islàndia. Es perdran els 
darrers partits del campionat. 

S’ha de refer de la 
derrota al camp del 
Santfeliuenc (3-1)

El Tortosa Ebre rebrà 
diumenge el líder, S Ildefons

La Rapitenca visita diumenge el 
Prat (12 h) amb l’objectiu de su-
mar tres punts per a poder re-
fermar la seua lluita per la per-
manència. L’equip que entrena 
Jordi Martin va perdre diumen-
ge passat davant el líder l’Olot 
(1-2), tot i que cal destacar que 
va fer bones sensacions i que 
va acabar tancant al rival a la 
seua àrea. 
La Rapitenca va tenir la prime-
ra opció amb un tret de Ver-
ge. Però els de la Garrotxa van 
traure petroli d’un llançament 
de banda. Va faltar més con-
tundència defensiva en la ju-

La Rapitenca es desplaça al 
camp del Prat

L’equip va perdre 
amb el líder Olot, 

però va deixar 
bones sensacions, 
diumenge passat

gada dels locals. Els rapitencs 
van reaccionar i una transició 
ràpida va suposar l’empat, gol 
d’Airam. A la represa, aviat, el 
líder va avançar-se i després va 
gestionar la mínima renda. Els 
locals van insistir i van asset-
jar al rival tot i que sense po-
der generar ocasions clares. Al 
final, 1-2. Però sensacions de 
que la Rapitenca va a més i que 
si segueix en esta línia, pot re-
vertir la situació i sortir-se’n de 
la cua de la taula.

Els partits de
Canal TE:

S Bàrbara-Masdenverge
Dissabte 22.30 h

Ginestar-Olímpic
Diumenge 22.30 h
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2A CATALANA1A CATALANA

SEGONA CATALANA. Jornada 11

PRIMERA CATALANA. Jornada 10

El Camarles rebrà diumenge el Cambrils Unió. 
S’enfrontaran els dos líders

i estant molt atents a les se-
gones jugades. Vam marcar el 
0-2 i el 0-3 en este fase i vam 
poder fer algun gol mes ar-
ran de les transicions ràpides 
que vam poder dur a terme i 
en atacs combinatius. No va 
marcar el quart gol i a manca 
d’un quart, arran  d’un desa-
just nostre, ens van fer l’1-3. 
Vam saber aguantar i no vam 
donar opció a que ells entres-
sin en el partit. Content pels 
3 punts i pel treball. Hem de 
seguir en esta línia, buscant 
allargar la bona dinàmica”.
El Camarles rebrà diumenge 
el Cambrils Unió. S’enfronta-
ran els dos líders actuals de la 
competició. 

Vilaseca-La Sénia, 3-0
La Sénia va sumar la segona 
derrota seguida, en la seua vi-
sita al camp d’un Vilaseca que 
segueix disparat. 
Albert Bel, mister de la Sénia: 
“va ser un partit que va gua-
nyar-lo l’equip que més ho va 
voler fer. Penso que el Vilase-
ca va estar molt més intens, va 
creure més amb la victòria. Va 
anar a pel partit des de l’inici. 
Ens va superar, va tenir les ide-
es més clares”.Bel afegia que 
“també dir que el partit va te-
nir fases en què va estar igualat 
però penso que a natros ens va 
faltar molta clarividència i tam-
bé contundència per resoldre 
ofensivament. Vam generar 
situacions, però no vam tro-
bar l’última passada i tampoc la 
porteria rival i si això li sumem 
que el Vilaseca és un gran 

Triomf de 
l’Ascó (2-3)

Pas endavant de l’Ascó gua-
nyant al camp del Gornal i 
sumant 7 dels darrers 9 punts. 
Els asconencs es van avançar 
amb un gol de Quim, al pri-
mer temps. A la represa, però, 
els locals van capgirar el mar-
cador. L’Ascó va refer-se i en 
els darrers minuts va remun-
tar amb els gols de Fran i de 
Marc. 
Arnau Alcoverro, mister de 
l’Ascó, comentava que “a la 
primera meitat vam ser domi-
nadors del joc i vam generar 
ocasions, a més del gol. Però 
a la represa no vam sortir com 
devíem i el rival va remuntar. 
L’equip va reaccionar amb 
personalitat i va anar pel par-
tit i va trobar el premi amb 
els gols que van suposar el 
2-3. Un triomf important per 
al confiança i per seguir pro-
gressant com ho estem fent”. 
L’Ascó, encara al camp anne-
xe, rebrà demà demà dissabte 
el Morell, cuer del grup. 

Gandesa-Ulldecona, 1-0
El Gandesa va sumar 3 punts 
d’or contra l’Ulldecona. Un 
partit en què els visitants van 
sortir atrevits i van tenir fins a 
3 ocasions. El Gandesa va anar 
reaccionant per contrarestar 
el joc del rival. Els gandesans 
van igualar el duel i a la contra 
també van generar possibili-
tats. A la represa, l’Ulldecona 
va tornar a perdonar. O, millor 
dit, Joan, porter local, va estar 
immens aturant les oportuni-
tats visitants. Després, el partit 
es va tornar a igualar. Va ser ar-
ran d’una acció a pilota atura-
da com els locals van marcar, 
gol de Josep, de cap al segon 
pal. L’Ulldecona va insistir i va 
acabar tenint altres opcions, 
mereixent altra sort en el par-
tit. Pels locals, més baixes amb 
la lesió de Moncho.
Ivan Romeu, mister del Gan-
desa: “l’Ulldecona ens va sor-
prendre amb els 3 centrals 
i, en general ens va costar 
adaptar-nos al partit. Amb els 

minuts, la confrontació pen-
so que va ser igualada i tam-
bé oberta. A la represa ells van 
tenir opcions però natros vam 
respondre també generant les 
nostres. Vam fer l’1-0 i vam 
haver de lluitar fins el final da-
vant d’un rival que va fer un 
gran partit. Triomf important 
i meritori, deixant porteria a 
zero. Necessitem, davant de 
les baixes, trobar algú que ens 
pugui fer un cop de mà”. 
Serrano, de la Sénia: “penso 
que mereixíem molt més i és 
que vam fer mèrits per poder 
guanyar. L’equip va estar bé i 
va tenir ocasions. Però no vam 
poder puntuar. Preocupa que 
jugant molt bé no puguem 
guanyar perquè això crea una 
desconfiança. No obstant, 
hem de seguir en esta línia, 
millorant amb l’eficàcia”. Keb-
ba ha causat baixa per motius 
personals i amb els falduts va 
debutar Tortajada (Santa Bàr-
bara).

Cambrils U-Ampolla, 0-2
Victòria amb gran valor per a 
l’Ampolla. Primer perquè sig-
nifica la segona en la tempo-
rada i, a més, seguida. Després 
perquè va aconseguir-la al 
camp del líder Cambrils Unió. 
Per tant, més que tres punts 
per a l’Ampolla que s’impulsa 
i es reivindica amb els dos tri-
omfs consecutius.
Toni Chacon, mister de l’Am-
polla: “el partit va començar 
jugant els dos equips de tu a 
tu. Sabíem que ells busquen 
atacs organitzats, obrint pels 
costats. Natros també inicià-
vem el joc des de darrera per 
poder atraure i trobar espais 
entre línies. Vam estar ben 
posats i ens vam avançar ar-
ran d’una jugada en què el seu 

porter va fer un mal control i 
Simo va marcar després d’una 
bona pressió. El partit va se-
guir igualat, amb alternatives 
fins el 45 quan Rubio va fer un 
gran tret des de fora de l’àrea. 
Sabíem que la segona meitat 
seria complicada; vam haver 
de fer un gran treball defensiu 
perquè ells es van abocar. Ells 
van tenir les seues ocasions 
que va evitar Aitor amb grans 
aturades i natros també vam 
tenir les nostres com un gol 
anul·lat per fora de joc. La clau 
fou que en tot moment vam 
saber el que havíem de fer i 
la feina defensiva va ser molt 
bona. Un altre punt d’inflexió; 
hem de seguir sabent gestio-
nar esta victòria”.

equip, la veritat és que el partit 
es complicava. Així mateix, co-
mentar que l’1-0 va poder ser 
en fora de joc. El 2-0 va venir 
arran d’una relliscada d’un de-
fensa nostra. I penso que el 2-0 
va decidir. Als darrers 10 minuts 
de la  primera part i els 10 ini-
cials de la represa, l’equip va 
tenir pilota i va fer superioritats 
per dins i va generar situacions 
però totes les possibilitats es 
van esvair amb el 2-0. També 
va ser una jornada en què vam 
anar amb baixes i gent que va 
venir però que tenia molèsties 
com Didac o Roberto, o juga-
dors que no van poder entrenar 
durant la setmana. No estem 
en este sentit en una bona situ-
ació i cal recuperar gent. En tot 
cas, a Vilaseca no vam estar a 
l’altura i ells van ser superiors”.

E Canonja-Camarles, 1-3

El Camarles és un dels líders 
de la competició després de 
guanyar a l’Espanya Canonja 
(1-3). Carlos Gilabert, mister 
del Camarles: “a la primera 
meitat no vam  estar del tot 
bé pel que fa la circulació de 
pilota. Vam estar imprecisos 
i vam ser massa directes. No 
vam saber interpretar el par-
tit a la primera meitat i això va 
provocar que anéssim 0-0 al 
descans, tot i que Ferran va fer  
pal, Pau un travesser, a més 
d’una situació clara de Kader. 
A la represa, aviat, vam marcar 
el 0-1 i vam fer uns 25 minuts 
molt bons amb combinació, 
filtrant pilotes, i en defen-
sa tapant els carrils interiors 

Pobla Mafumet-J i Maria, 0-2
El Jesús i Maria va fer un cop 
sobre la taula en guanyar al 
camp de la Pobla de Mafumet, 
amb gols d’Adrian Morales. 
L’equip va presentar 8 baixes 
amb jugadors del filial jugant 
de titulars.
Lluís Fornès, tècnic del Je-
sús i Maria: “tres punts molt 
importants en un gran partit 
que van fer els jugadors. Partit 
molt seriós, contrarrestant el 
joc de la Pobla que no ens va 
fer gran perill. A més, vam ser 
resolutius amb les ocasions 
creades i fins i tot als darrers 

minuts vam fer un pal. Segui-
rem treballant, disfrutant del 
moment, però ja pensant en 
el proper partit. Molt content 
de tots els jugadors, destacant 
els que ens van venir a ajudar 
per les circumstàncies adver-
ses d’esta setmana. Tots van 
estar a l’altura i l’exigència del 
partit. Tenim 20 punts, hem de 
seguir en esta línia i ja prepa-
rar la confrontació de la pro-
pera jornada contra el Camp 
Joiliu”. El Jesús i Maria segueix 
invicte a casa. Des del novem-
bre del 21.

1. Cambrils U
2. Camarles
3. Camp Joliu
4. J i Maria
5. P Mafumet
6. R Bítem
7. Vilaseca
8. Arboç
9. Cubelles
10. Aldeana
11. La Sénia
12. Gandesa
13. Ulldecona
14. M Nova
15.  Ampolla
16. Hospitalet
17. E Canonja
18. Catalònia

21
23
22
18
20
26
17
17
21
14
26
16
15
9
15
11
11
9

8
17
13
15
14
18
12
16
16
12
18
21
18
21
26
19
22
25

23
23
22
20
19
18
18
18
16
16
15
14
11
11
10
9
7
5

1. S Ildefons
2. Vilanova
3. Martorell
4. At S Just
5. Sitges
6. Prat
7. Tortosa E
8. Canonja
9. Santfeliuenc
10. Parc
11. Ascó
12. At Vilafranca
13. Catllar
14. Gornal
15.  Sarrià
16. Morell

22
22
17
21
16
13
9
16
17
20
11
17
15
11
11
11

15
12
10
11
14
15
7

18
13
21
11
19
21
20
19
23

23
20
20
19
16
16
15
15
14
13
12
12
9
7
6
5
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TERCERA CATALANA. Jornada 10

QUARTA CATALANA. Jornada 10

Arboç, 5
M Nova, 1

El tècnic, Ambròs, comentava 
que “va ser un partit en el que 
vam estar condicionats des de 
l’inici. Només començar una 
falta a la frontal va suposar l’1-
0. Fins llavors, el joc va estar 
igualat. Ells van sortir forts, 
amb molta pressió i natros 
vam intentar contrasrestar-la, 
buscant superar línia i podent 
fer mal amb pilotes a l’esque-
na dels seues defenses. Amb 
els minuts, tot i l’1-0, vam es-
tar ben posats. A l’inici de la 
represa ens van fer el 2-0. No 
era el que teníem previst però 
ja vam parlar-ho de que el 
partit tenia moltes transicions 
i que, si rebíem un altre gol, 
havíem d’insistir. Així va ser. 
Vam fer el 2-1 i ens vam posar 
de ple al partit, diria que sent 
superiors i tenint dos o tres 
ocasions clares. Però quan 
millor estàvem ens van marcar 
el 3-1. Un cop dur. I en dues 
accions aïllades ens van fer 
dos gols més. El resultat no va 
fer justícia. No va ser un partit 
de 5-1”.

Catalònia-R Bítem, 1-4
flectir la dinàmica d’uns i altres. 
En acabar el partit, el mister 
del Catalònia va posar el càrrec 
a disposició de la junta. No es 
va prendre llavors cap decisió 
però sí que es va dur a terme 
ahir dijous. Dani no segueix i el 
nou mister és Jordi Vallés. 
D’altra banda, del partit, Adrian 
Gonçalves, mister del R. Bítem, 
del partit, va dir que “ens va 
costar adaptar-nos però amb 
els minuts vam fer-ho. Va ser 
important empatar al final de 
la primera part i avançar-nos a 
l’inici de la represa. Amb l’1-2, 
potser ens va mancar més cal-
ma i no precipitar-nos tant en 
voler arribar massa ràpid. No 
obstant, tot i que l’1-2 era in-
cert, vam aguantar bé i al final 
vam sentenciar. Victòria impor-
tant, segona seguida, que ens 
permet encadenar altre cop 
dues de seguides i continuar 
progressant”.

El Remolins Bítem va tornar a 
ser letal en els darrers minuts 
i va emportar-se la victòria al 
camp del Catalònia en el der-
bi (1-4). Inici prometedor dels 
locals que van generar 3 ocasi-
ons i van  avançar-se amb gol 
d’Albert després d’assistència 
de Montesó. No obstant, amb 
els minuts, el partit va igua-
lar-se i els visitants van fer un 
pas avant, generant perill en 
accions a pilota aturada i em-
patant amb gol de Yassine, a 
poc del descans. Els locals van 
reclamar un penal sobre Yu-
musa que no fou xiulat.  Es va 
xiular falta en atac prèvia que 
no va existir. A la represa, molt 
aviat, el visitant Iniesta va fer un 
gran gol que fou l’1-2. Els de 
Bítem van trobar-se còmodes 
sobre el camp i van controlar 
el partit. Al Catalònia li costa-
va però en un córner va tenir 
l’empat. També es van dema-
nar unes mans dins de l’àrea 
visitant. El partit va estar incert 
fins que al 90 Gerard Andreu, 
jugador del Remolins Bítem, va 
aprofitar una pilota a la fron-
tal per establir l’1-3. En afegit, 
Jonatan va obtenir l’1-4. Un 
resultat abultat però que va re-

Des d’ahir dijous, 
Jordi Vallés és el 

nou entrenador del 
CF Catalònia

Xerta-Masdenverge, 0-0
Xerta i Masdenverge van em-
patar sense gols en un partit en 
què, malgrat el resultat, els dos 
equips van tenir les seues situa-
cions per marcar.
Des del FC Xerta, comentaven 
que “sabíem que era un partit 
important per a natros, teníem 
ganes de sumar de 3, i més ju-
gant a casa. Però també sabíem 
que seria complicat perquè ens 
enfrontàvem a un equip molt 
físic i consolidat com el Mas-
denverge. Pensem que el resul-
tat va ser bastant just pel que es 
va veure. A la primera meitat el 
partit va ser molt igualat. A ni-
vell d’ocasions potser natros en 
vam tenir un parell de clares, tot 
i que ells també en van gene-
rar alguna. A la represa, la tòni-
ca va ser similar a la del primer 
temps. Partit molt disputat. A 
la represa, potser ells van crear 
una o dues opcions més clares. 
En línies general, partit igualat, 
resultat just i arbitratge correc-
te. Hem de seguir i la victòria 
arribarà”. El Xerta no guanya 
des de la primera jornada, quan 
va superar el Catalònia.  Cris-

tian Torta, mister del Masden-
verge: “va ser un partit molt 
igualat, amb poques ocasions. 
Ells en van tenir un parell o 3 
i natros 4. Penso que el resul-
tat va ser just, tot i que potser 
natros vam crear alguna opció 
més clara. A la primera meitat, 
en els primers 25 o 30 minuts, 
quan vam estar ben posats, va 
ser quan vam tenir dues acci-
ons molt clares. Posteriorment, 
ells van començar a guanyar 
més pilotes i natros ens vam 
haver de fer enrera, defensant 
les accions a pilota aturada en 
què el Xerta crea perill. D’esta 
forma, ells van tenir una ocasió 
molt clara abans del descans. 
La represa va ser similar. Ells 
van intentar moure més la pi-
lota i això ens va permetre fer 
algunes recuperacions i po-
der sortir i així vam crear dues 
oportunitats. En un partit amb 
poques ocasions, era important 
aprofitar les que es van generar. 
En tot cas, satisfet del treball i 
la intensitat. Valoro la porteria a 
zero que ens anirà bé per aga-
far confiança en este sentit”.

El líder Amposta va patir per 
guanyar al camp del Camar-
les B en un partit molt físic i 
intens.
Florin, mister del Camarles B: 
“ens vam enfrontar a un gran 
equip, que és el líder i que en 
la primera meitat ens va supe-
rar. Natros, en el primer temps, 
vam arribar tard a les disputes 
i ells van ser dominadors. Vam 
tenir una ocasió aïllada i ells en 
van fer per decidir, a banda dels 
dos gols. A la represa, ja vam 
ser més intensos i vam entrar 
en el partit amb l’1-2. Ells ens 
van marcar l’1-3 en una contra 
ràpida i, tot i aconseguir el 2-3 
acte seguit, vam intentar-ho 
però ja no vam crear ocasions 
per poder empatar”. Al final del 
partit es van viure moments 
de crispació que finalment van 
quedar en això. “El que passa 
al camp, al camp queda”, va dir 
Florin. 
Ferran Simó, mister de l’Am-
posta: “vam fer, en general, 
una molt bona primera meitat, 
en tots els àmbits. A més, ens 
vam avançar amb un gol arran 

d’un córner i amb un altre de 
Ferreres, amb una rematada 
amb el cap. Al descans vam 
parlar de que era important es-
tar atents en les accions a pi-
lota aturada que era com ells 
podien entrar en el partit. I així 
va ser. Ells van fer l’1-2 i es van 
posar en el partit. El partit es 
va complicar i l’ambient tam-
bé es va crispar per moments. 
El cert és que no ajudem per 
a res a l’àrbitre amb protestes 
des del minut 1. Amb espais, 
vam fer l’1-3 amb una bona pi-
lota de Jesús que va aprofitar 
Nico. Però acte seguit ens van 
tornar a marcar i el partit es va 
tornar a complicar. No obstant, 
vam patir per la incertesa però 
el Camarles ja no va crear op-
cions i natros al final en vam 
tenir per sentenciar com una 
rematada al travesser. Victòria 
treballada en un duel en què 
ens vam haver d’adaptar.  Fora 
de casa a tot arreu ens espe-
ren i dissabte l’ambient va ser 
complicat en algunes fases de 
la confrontació i també al fi-
nal”.

i que en van haver com Villa 
que es van tornar a ressentir. 
Barri va veure la cinquena tar-
geta.
Capa, mister del Cubelles: 
“ens va costar molt i la veritat 
és que l’Aldeana va començar 
fort i, a més del gol, va tenir 
altres opcions. Amb els mi-
nuts vam igualar el partit, vam 
anar de menys a més i a més 
de l’empat, de falta, vam cre-
ar alguna opció més. A la re-
presa, mateixa tònica; ells van 
tenir diverses ocasions però 
natros amb els minuts vam 
reaccionar i vam crear dos u 
contra u davant de Sergi Auré. 
Vam insistir fins l’expulsió, que 
penso que fou molt rigorosa 
en un partit que va ser molt 
correcte”.

Aldeana-Cubelles, 1-1
Aldeana i Cubelles van empa-
tar en un partit intens i obert. 
Els aldeans, amb els qui va de-
butar Subi a la banqueta, van 
avançar-se aviat arran d’una 
contra que va definir Pau. 
Amb el gol matiner, l’Aldeana 
va sorprendre amb transicions 
i al Cubelles va costar-li entrar 
en el partit. No obstant, poc 
abans del descans, arran d’una 
falta, els visitants van empatar.
A la represa, l’Aldeana, en els 
primers minuts, va tenir diver-
ses ocasions clares. No va re-
soldre i posteriorment el partit 
es va igualar, gaudint d’alter-
natives i sent obert fins el fi-
nal. Subi, mister aldeà, consi-
derava que “penso que per les 
ocasions, vam merèìxer gua-
nyar. Tot plegat, davant d’un 
bon equip que té gent ràpida 
davant i que és perillós al con-
traatac. Però natros crec que 
vam generar més”. Subi co-
mença una nova etapa: “vam 
afrontar el partit havent fet 
dos entrenaments. L’equip va 
respondre. Després d’un bon 
inici de lliga, ara porta jorna-
des sense guanyar però penso 
que la situació es pot revertir”. 
Ja es recuperen jugadors tot 

Camarles-Amposta, 2-3

Subi va debutar a la 
banqueta aldeana

Partit intens i 
molt obert

1. Amposta
2. Perelló
3. Ametlla
4. Flix
5. La Cava 
6. Masdenverge
7. Roquetenc
8. S Bàrbara
9. Camarles
10. J i Maria
11. Alcanar
12. Tortosa E
13. Xerta
14.  Godall
15. Pinell
16. Catalònia

34
25
23
26
18
23
15
18
14
13
14
13
11
14
10
5

10
14
9
17
11
13
11
19
15
20
15
17
21
27
23
34

28
24
21
20
18
17
16
12
12
12
11
10
7
5
5
1

1. Amposta
2. Ginestar
3. Corbera
4. Olimpic
5. S Jaume
6. Campredó
7. Benissanet
8. La Cava
9. Ametlla
10. J i Maria
11. Horta
12. Gandesa
13. La Galera
14. Tivenys
15.  Fatarella
16. Torre Esp.

33
39
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21
16
25
24
21
16
16
19
19
13
13
18
6

13
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14
11
12
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20
24
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21
20
29
23
24
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24
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17
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16
16
13
12
11
11
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10
9
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Formació de l’Alcanar. Missatge de suport al juvenil Gabri, que s’està recuperant d’una greu lesió.

Tortosa E, 2
Godall, 0

El Tortosa Ebre va sumar una 
victòria molt treballada, contra 
un rival directe, el Godall. A la 
represa, l’equip roigiblanc va 
decidir amb els gols de Marga-
lef i de Cubells.
Òscar Rumense, tècnic del 
Tortosa Ebre: “vam començar 
bé el partit, jugant a camp con-
trari i generant algunes ocasi-
ons. Però amb els minuts es va 
igualar i el Godall ens va crear 
dificultats amb el seu bon tre-
ball defensiu. Natros, excepte 
alguna combinació per banda, 
ja vam estar més precipitats. 
A la represa, l’equip va fer un 
pas avant i arran del gol ja va 
ser dominador i va tenir altres 
possibilitats. Els canvis també 
van regenerar i amb espais, 
Cubells va fer el 2-0 i poste-
riorment vam disposar d’un 
penal que no vam transformar.  
Victòria important, després de 
dos derrotes, per seguir pro-
gressant”. Al primer temps va 
haver un penal a cada àrea que 
no es van xiular. Manu, mister 
del Godall: “al primer temps 
vam jugar ben  posats en de-
fensa i ens vam defensar amb 
ordre, tot i que després ens va 
costar arribar amb claredat a 
la seua porteria. A la represa, 
amb el 0-0, vam tenir la millor 
ocasió que va evitar el porter 
local. Del 0-1 es va passar a 
l’1-0 i amb el desgast físic en 
un camp tan gran vam anar 
baixant i deixant espais que 
ells van aprofitar per sentenci-
ar. Era un partit important però 
hem de seguir per refer-nos”. 

Pòquer 
de gols  

Chimeno
El Perelló va golejar el Cata-
lònia (6-1) i segueix en la se-
gona plaça, a quatre punts del 
líder.
Diumenge va imposar-se en 
un partit que va estar igualat 
en el marcador amb el 2-1, 
però el tercer gol local, abans 
del descans, va permetre als 
locals encarrilar el partit. A la 
represa, els perellonencs van 
sentenciar amb 3 gols més. 
Destacar els quatre que va 
marcar Chimeno que a hores 
d’ara és el pichichi amb 13 di-
anes.
Tomàs i Rusu van marcar els 
altres gols locals. L’equip de 
Castillejo continua a la part 
alta de la taula mentre que el 
Catalònia està a la cua.
El Perelló, amb la confiança 
dels resultats i de la seua si-
tuació a la taula, visitarà diu-
menge la Cava en un dels 
partits de la jornada del cap 
de setmana. 

Alcanar-Pinell, 4-0
L’Alcanar va guanyar el Pinell, 
i d’esta forma suma la segona 
victòria. Ruben Subirats, mister 
de l’Alcanar: “era un partit de sis 
punts i per això vam afrontar-lo 
amb molta serietat. No obstant, 
en els primers 10 minuts, ells 
van trobar-se molt còmodes; 
natros no vam estar bé, no vam 
tenir pilota i ells als espais van 
estar millor. Després, a partir del 
minut 20 ja vam fer més arriba-
des. El partit es va desequilibrar 
amb una expulsió rigorosa a un 
jugador del Pinell. Per ells, amb 
baixes, va ser un contratemps i 
natros vam passar a tenir més 
protagonisme, tot i que ens va 
costar. Una ocasió d’Àlex va ser 
el bagatge ofensiu al primer 
temps. A la represa sabíem que 
havíem de fer més. Vam millorar 
i no vam perdre tantes pilotes. 
I al minut 2 vam marcar l’1-0, 
gol d’Àlex. A ells els va afectar. 
Va ser un cop dur. I natros vam 
seguir, i ja vam trobar els espais. 
Adrià va establir el 2-0. Vam es-
tar còmodes i un gol olímpic 
d’Àlex va ser el 3-0 i Oriol al final 
Oriol va aconseguir el 4-0. Pere, 

després de la lesió, va poder ju-
gar uns minuts i això és impor-
tant, a més del triomf”.
Des del Pinell comentaven que 
“vam anar en 12 jugadors per 
baixes diverses. Vam començar 
bé tenint ocasions. Però amb 
l’expulsió al minut 37  i amb la 
situació que vivim amb les bai-
xes, l’equip ho va acusar i a la 
segona meitat, un cop ens van 
fer l’1-0, ja va ser complicat re-
accionar i l’Alcanar va acabar 
sentenciant. De l’expulsió dir 
que va ser una tisora i que el 
contacte va ser de John amb 
Cochini. Tot i que va haver un 
jugador local que va queixar-se. 
L’àrbitre es va girar i va ensenyar 
la vermella”. D’altra banda, des 
del Pinell volien destacar “el 
tracte que vam rebre de la junta 
i president del CF Alcanar”.

El Pinell, en converses 
amb el tècnic Pau 

Alegria. Podria ser el 
proper mister

La Cava, 3
S Bàrbara, 0

La Cava es va retrobar amb el 
triomf. Alan (2)  i Aleix van mar-
car els gols. Kiki, mister de la 
Cava, del partit va dir que “era 
important, sobre tot a casa on 
no havíem pogut guanyar en 
els tres anteriors. L’equip va 
sortir molt enxufat. Ells van te-
nir una ocasió inicial però des-
prés l’equip va controlar el joc 
i es va trobar còmode, tenint 
és confiança amb l’1-0. Poste-
riorment va venir el segon gol 
i a l’inici de la represa vam fer 
el 3-0 que ens va donar molta 
tranquil.litat. Ara afrontem el 
partit contra el Perelló, rival de 
la part de dalt que està en un 
gran moment. Buscarem su-
mar de tres per enganxar-nos 
a la part de dalt”.  Ferreres 
(Perelló) ha fitxat amb el CD la 
Cava. Jefrey, mister del Santa 
Bàrbara: “ens vam presentar 
amb moltes baixes, per lesi-
onats, per jugadors que s’ho 
han deixat i altres que han 
marxat a altres equips. Vam 
completar convocatòria amb 
3 juvenils i estem mirant de fer 
alguna incorporació. Pel que 
fa al partit, vam començar bé 
però a mesura que passaven 
els minuts vam estar molt in-
decisos. Vam tenir una ocasió 
però no van marcar i en gene-
ral no vam estar bé i és que els 
gols van arribar arran d’errors 
nostres. Ells es van posar amb 
el 2-0 i van controlar el partit. 
A la represa vam intentar fer un 
pas avant però no vam generar 
opcions. Penso que va ser el 
partit més fluix del que portem 
de Temporada. Intentarem po-
der recuperar algú o ampliar la 
plantilla actual si és possible”.

J i Maria, 0
Flix, 2

Roquetenc: “en general, no 
vam estar bé. No vam ser pro-
tagonistes i ells a nivell de 
transicions ens van fer mal. 
Penso que no va ser un par-
tit amb un clar dominador 
pel que fa al joc però ells van 
decidir en dues  transicions 
molt clares a la primera mei-
tat. En una sortida de pilota, 
vam fer un passe atràs i de la 
seua pressió ells van recupe-
rar i van marcar. Després, en 
una pilota filtrada, ells van 
establir el 2-0 en una rema-
tada sense marcatge. Natros 
a la primera meitat no vam 
tenir pilota ni control. A la re-

presa vam intentar-ho i vam 
buscar tenir més possessió 
però arran d’una pèrdua nos-
tra al centre del camp, Marc 
Brull des de fora de l’àrea va 
establir el 3-0. Al darrer tram 
ells van posar-se en un bloc 
més baix i llavors natros ja 
vam ser dominadors, fent el 
3-1. Ja va ser complicat tot 
i tenir opcions per poder re-
duir l’avantatge. Destacar que 
l’Ametlla va pressionar amb 
molta intensitat i en defensa, 
en general, va estar força bé. 
I natros no vam estar còmo-
des excepte al final quan ja el 
partit estava bastant decidit”.

Ametlla-Roquetenc, 3-1
L’Ametlla, després de 3 em-
pats, va tornar a guanyar. Es 
va imposar al Roquetenc. Xavi 
Subirats, mister de l’Ametlla: 
“vam fer una bona primera 
part, ben col.locats i sabent 
com podíem fer mal al Ro-
quetenc i la veritat és que vam 
aconseguir-ho. Als 15 minuts 
ja vam gener ocasions i l’1-0. 
Vam seguir i el 2-0 al descans 
penso que era just amb el que 
es va veure. Natros vam cre-
ar altres opcions. Ells no van 
generar al primer temps. No 
obstant, sabíem que el Ro-
quetenc és un equip ben tre-
ballat i que podia entrar en 

el partit. Per això vam seguir 
sent intensos. Marc va fer el 
3-0 i jo crec que el partit va 
quedar sentenciat, amb una 
altra possibilitat de Marc per 
aconseguir el 4-0, invalidada 
per un fora de joc que no era. 
El propi àrbitre es va discul-
par. Ells a la part final del par-
tit van tenir les seues opcions 
i van marcar el 3-1. Van inten-
tar-ho però natros vam estar 
molt bé en defensa. Destacar 
els jugadors del filial i del ju-
venil que ens van ajudar da-
vant de la situació que vivim 
en passem per les baixes”.
Mario Javaloyes, mister del 

El Jesús i Maria va presentar 
fins a cinc baixes de jugadors 
que van anar amb el primer 
equip. No obstant, i tot i re-
bre el 0-1, gol d’Adri, el Jesús 
i Maria que va reaccionar i que 
va tenir les seues opcions. El 
Flix no va decidir i al final els 
locals, a còpia d’insistir, van 
poder empatar. No va ser així i 
el Flix, amb gol de Pau va sen-
tenciar a darrera hora. 
Des de Jesús i Maria es desta-
cava “el treball de l’equip. Tot i 
les baixes, mereixia més. Com 
a mínim l’empat”. 
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4A CATALANA Fatarella, 1
Corbera, 3

Indignació a la Fatarella “per 
l’arbitratge de diumenge”. Se-
gons van manifestar des del 
club, “el partit va començar bé, 
ens vam avançar amb un gran 
gol que fou l’1-0. El Corbe-
ra posteriorment va empatar. 
Abans del descans l’àrbitre ens 
va xiular un penal dubtós. I a 
partir d’allí va començar el re-
cital de targetes, sense més. Ja 
no vam jugar contra el Corbera. 
Esperem que es prenguin me-
sures. Farem una reclamació. 
A la represa va seguir el festi-
val i al final vam acabar amb 8. 
Va ser lamentable. Vergonyós. 
Semblava que premeditat. No 
havíem vist res igual. No vam 
signar l’acta en disconformitat. 
Va comportar impotència. Fins 
gent de Corbera també va co-
mentar-ho. Este àrbitre ens va 
xiular a Amposta. Dos jugadors 
nostres es van lesionar greu-
ment i va expulsar a la gent que 
va entrar al camp a ajudar al 
jugador a pujar a l’ambulància. 
Aquell dia tampoc vam signar 
l’acta”. El Corbera, al final, va 
sentenciar amb l’1-3, gran gol 
d’Ubalde. Els corberans ja van 
remuntar a la primera meitat 
“quan vam fer 3 xuts als pals”.  

Horta, 2
Tivenys, 1

Tercera victòria de l’Horta con-
tra un Tivenys que va veure 
frenada la seua progressió. Pri-
mers temps molt igualat i amb 
poques opcions. El 0-0 al des-
cans així va reflectir-ho. A la re-
presa, més alternatives. El local 
Mario va recuperar una pilota 
i va marcar l’1-0. El Tivenys va 
reaccionar i, de penal, va em-
patar, tenint més possibilitats. 
L’Horta va reaccionar marcant 
el debutant Platero el 2-1, a la 
sortida d’un córner (90). 

Benissanet, 7
Gandesa, 1

Torre Espanyol, 1
J i Maria, 1

Empat en el partit entre la 
Torre de l’Espanyol i el Jesús 
i Maria.  Els locals van avan-
çar-se en el marcador però 
el Jesús i Maria va empatar 
posteriorment. El partit va es-
tar obert i va tenir alternatives, 
podent passar de tot. Els lo-
cals segueixen millorant. Els 
visitants van haver d’utilitzar 
cinc juvenils.

La Cava, 5
Ametlla, 1

La Cava es va refer dels dar-
rers resultats contra l’Ametlla 
B, equip que va haver de cedir 
jugadors al primer equip. Els vi-
sitants es van avançar. Però la 
Cava va empatar abans del des-
cans. Segons Baltasar, tècnic 
local, “vam fer un ajust tàctic i 
vam passar a ser dominadors. 
A la represa, a més, vam fer un 
bon joc i van venir els gols, ra-
tificant el que estem treballant”. 

L’Amposta va vèncer un rival di-
recte, el Campredó, i continua 
líder. Els visitants, molt forts 
des de l’inici, van tenir opcions 
(amb un gol fantasma) i van 
avançar-se a través de Pau. A 
l’Amposta li va costar, tot i que 
va ser eficient remuntant amb 
gols de Versiano i de Denis, este 
darrer partint de fora de joc. A 
la represa, ocasions locals, amb 
gol legal anul.lat, però resposta 
visitant amb possibilitats clares. 
Un empat hagués estat just. Oli-
ver, tècnic local: “amb el Gines-
tar, el Campredó és l’equip que 
més m’ha agradat”.

La Galera, 2
Ginestar, 4

La Galera va ser molt intens al 
primer temps quan es va avan-
çar dues vegades. Al 40, però, 
es va quedar amb deu per dues 
targetes “gairebé seguides a 
Eric”. A la represa, el Ginestar 
va empatar i llavors, segons els 
locals, en desacord amb l’àr-
bitre: “ens va anular un gol de 
forma dubtosa. El 2-3, en can-
vi, va ser similar i si que va con-
cedir-se”.  El Ginestar va treba-
llar molt i al final va sentenciar. 

Olimpic, 2
Sant Jaume, 0

Gran partit que va decidir-se 
a la segona meitat. De fet va 
estar obert fins el final, quan 
Martí va marcar el 2-0. Pau va 
fer l’1-0. 
Òscar Lahoz, mister de l’Olím-
pic: “victòria important però 
sobre tot per la forma i també 
per l’entitat del rival. L’equip 
està adaptant-se al que vo-
lem. El triomf va ser treballat 
davant del millor equip que 
he vist fins ara, molt orde-
nat en defensa i perillós en 
les transicions. Segur que 
estarà dalt a la taula. Natros 
vam estar molt bé i al segon 
temps vam poder marcar l’1-
0. Vam tenir opcions fins el 
2-0 que va arribar al final”.  
Parra, mister del Sant Jaume: 
“victòria justa de l’Olímpic que 
va ser en tot moment domi-
nador del partit. Res a dir al 
resultat”. El tècnic del con-
junt santjaumero afegia que 
“m’agradaria destacar l’arbi-
tratge de Dorian”.
L’Olímpic visitarà diumenge el 
Ginestar, en el derbi. El Sant 
Jaume jugarà demà el Tivenys.   

El Benissanet va recuperar 
efectius i va recuperar la di-
nàmica guanyadora. Partit 
igualat al marcador al primer 
temps en el que els locals es 
van avançar amb gol de Barru, 
de penal. Assan va fer el 2-0, 
a la sortida d’un córner. Però 
el Gandesa va reduir distànci-
es abans del descans. A la re-
presa, el Benissanet va impo-
sar-se, “més enxufats que mai. 
Vam ser intensos i amb eficà-
cia. Molt bona segona part i la 
victòria ens anirà bé anímica-
ment”, va dir el tècnic Ramon. 

Amposta, 2
Campredó, 1
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OJO TEXTO SE MOVERÁ EN LOS DOS ARTICULOS

· Avui la secció habitual d’esta 
plana ofereix canvis amb mo-
tiu de l’article en record a Jo-
sep Carbonell.

· Un 10 a la directiva de l’Al-
canar i tot un exemple per als 
equips, per com van tractar al 
Pinell en el seu desplaçament. 
Els van donar plàtans al des-
cans per agafar forces i al final 
del partit els van donar unes 
cerveses.
· La primera catalana és molt 
dura, el Tortosa Ebre només 
portava 4 gols en contra en 
9 jornades i dissabte li’n van 
fer tres. El seu mister reco-
neix que el partit el va perdre 
a la primera meitat arran d’un 
error en plantejament tàctic. 
Chapeu per admetre-ho. 
· Ascó, no només ha sortit del 
descens, sinó que porta dues 
victòries consecutives. El bon 
treball es veu ara reflectit amb 
resultats.
· Tot i ser últims, a la Ràpita 
recolzen l’equip més que mai, 
800 espectadors i tractant de 
tu a tu als dos líders que van 
passar per la Devesa, Olot i 
Hospitalet. L’equip és un altre 
des del canvi de tècnic.

· La pagina Futbol Ebrenc s’ha 
tancat. Si voleu seguir en directe 
els partits del futbol ebrenc ara 
estan a LA PREFERENT, a més de 
totes les categories.
· Gladiador Chimeno. Aquesta 
setmana quatre gols. No només 
és el màxim golejador del seu 
grup amb 13; és a només tres 
gols per ser-ho dels 17 grups 
d’aquesta categoria i amb tota 
seguretat batrà la seva marca de 
l’any passat: 28 dianes. I només 
té 45 anys, igual és el golejador 
que necessita la Rapitenca i no 
el troba.
· Segona catalana en un puny, 
primers vuit classificats separats 
per cinc punts i abans d’acabar 
la primera volta es pot trencar 
la classificació per als equips del 
descens i tant de bo no baixi ni 
un equip de Tarragona però que 
hi haurà 6 descensos a la segona 
catalana hi ha un 90 de possibili-
tats. Pinten bastos per als equips 
ebrencs: dels darrers 9 classifi-
cats 7 són ebrencs. La propera 
temporada, la tercera catalana 
serà bestial si baixen 4/5 equips 
ebrencs. I compte a la tercera 
catalana poden haver-hi al maig 
fins a 4 descensos.
· El Jesús i Maria amb 8 baixes 

TOP SECRET

Fa anys vaig ser col·laborador 
del portal de futbol Icompe-
ticion. Va ser al 2008; feia 
totes les lligues amateurs 
de Catalunya. I una nit em 
va trucar un senyor oferint-
me ajuda. Era Josep Car-
bonell, d’Argentona. Ens va 
unir el que ens apassionava, 
el futbol modest. I entre tots 
dos vam iniciar una aventura 
d’actualitzar el futbol base 
i golejadors de tot Catalu-
nya. Més de 2000 partits i, 
a més, golejadors. I fins i tot 
ens ajudava Mercé, mare de 
Sergi Bel, que jugava encara 
al futbol base. Aquest portal 
va desaparèixer i jo vaig cre-
ar Futbol Ebrenc. I Josep no 
només m’ajudava a posar-hi 
resultats sinó que un dia em 
va dir: ¿“vols que ho faci jo?”. 
I des d’aquell dia ell va ser el 
puto amo d’aquest portal. Jo 
només coordinava perquè 
arribessin els resultats a tra-
vés de molts col·laboradors 
que tinc a cada camp però a 
més ell feia totes les lligues 
nacionals fins a la segona 
divisió, més la tercera divisió 
de Catalunya i tot el futbol 

JOSEP, UN ENAMORAT DEL FUTBOL EBRENC, ENS HA DEIXAT           JOAQUIN CELMA                             
de Tarragona fins a la tercera 
catalana i tot el futbol ebrenc, 
fins a la quarta catalana. En 
caps de setmana, tenia més de 
vuit pantalles obertes: fede-
ració, els cinc grups de whats 
(amb resultats de cada catego-
ria), twiter i altres pagines. 
Josep Carbonell va morir el dia 
18 de novembre i amb ell es 
tanca el portal Futbol Ebrenc. 
Jo ho tenia clar que el dia que 
Josep se n’anés, el portal es 
tancava. Ells se’n va anar al cel 
amb les claus que jo no tinc i 
si les tingués tampoc les vull. 
Tanco una etapa perdent un 
gran amic. Josep Carbonell va 
ser jugador i entrenador a l’Ar-
gentona. El van operar de l’es-
quena i va quedar malament; 
es va quedar al llit invàlid, no-
més podia caminar uns pocs 
minuts al dia. Va morir la seva 
mare i es va quedar així als 30 
anys. Sol, sense companyia, 
amb la televisió, el seu ordi-
nador i només rebia una visita 
una vegada a la setmana (qua-
tre hores) d’una assistenta que 
li facilitava la Generalitat per a 
fer la compra i altres menes-
ters. I ell cada cap de setmana, 

com un torero, des de dissab-
te a les tres de la tarda fins a 
les onze de la nit posant gols. 
Cada divendres, i com un ritu-
al, parlàvem una hora de temes 
de vida i de centenars de coses 
més. Una altra persona en el 
seu estat hauria fet dues coses: 
o suïcidar-se, que no va fer-ho 
perquè les seves creences no li 
ho permetien, o anar a una re-
sidència. I ell em deia: “Abans 
em mato que anar a una resi-
dència“. Ell volia llibertat to-
tal. Ens vam fer molt amics i 
la meva dona em deia que el 
millor que jo feia a la vida era 
parlar amb Josep una vegada 
a la setmana. Ell també parla-
va amb el meu germà que viu 
a Lleó i que també té una altra 
discapacitat. I es feien com-
panyia. El futbol i el portal de 
Futbol Ebrenc cada setmana 
li donava vida i gràcies al fut-
bol va viure més anys. Però els 
darrers s’anava apagant. Se’n 
va anar un amic, no el conec 
en persona però he parlat amb 
ell cada setmana durant molts 
anys. Un dia que vagi per Bar-
celona, aniré a la seva localitat, 
Argentona, aniré a la seva tom-

va guanyar a la Pobla de Mafu-
met B.
· Adrià Tortajada, alta a Ullde-
cona. Estava a Santa Bàrbara i 
compensa la baixa de Kebba.
·  El Remolins-Bitem, en dos set-
manes, ha marcat 10 gols.
· El meu favorit, el Vilaseca, a 
la jornada sis només tenia cinc 
punts. I ara només està a cinc de 
la zona d’ascens i sis partits in-
victe. Aquesta lliga es farà molt 
llarga per a alguns equips.
· Pau Alegria té un rècord Guines, 
entrenador del Catalonia B i des-
prés va donar el salt al primer 
equip, pujant i assolint la Per-
manència. En menys d’un any ha 
estat en tres equips: Catalònia, 
segon de mister a l’Aldeana i ara 
està a prop del Pinell. Hilari final-
ment no s’incorpora.
· La setmana passada ho publi-
cava: em va dir un mister de la 
segona catalana que els dos lí-
ders podrien punxar i tindrien 
pujades i baixades. Va encertar, 
tots dos van punxar a casa.
· L’Ampolla desperta, primeres 
vuit jornades ni una victòria i ara 
en porta dues victòries i amb 
porteria a zero.
· Avui, presentació a Camar-
les del llibre de José Bertomeu. 
Farà la presentació Michel Viñas 
i l’autor Bertomeu amb aquest 
llibre batrà la seua marca al club: 
escriptor, entrenador, secretari 

tècnic i centenars de coses més. 
· Si algun directiu vol anar fer te-
ràpia sobre el futbol i els àrbitres, 
vagin al programa de Michel. Fa 
dues setmanes va ser el directiu 
Blai, gran persona i un gran pa-
gès. Va batre el rècord. Gairebé 9 
minuts parlant, només sortia ell. 
Michel escoltant. Per mi té la raó 
quan diu que al camp del Pinell 
un aficionat li diu guapo a l’ar-
bitre i es para el partit per insults 
zero. I al camp del Barça i d’al-
tres insulten més de 1000 afici-
onats i no passa res.
· A Subi li agraden els reptes 
forts, any passat va salvar el 
Remolins-Bitem i ara és el nou 
mister de l’Aldeana equip al que 
ja va estar. Ha estat a l’Ametlla, 
Roquetenc, Santa Bàrbara i a la 
Rapitenca amb Sancho.
· Quin és l’equip més tímid del 
futbol ebrenc de la segona ca-
talana? Cap jugador vol anar al 
programa de TV de Michel.
· És una malaltia el futbol?. No 
ho sé però mireu l’agenda de fa 
dues setmanes de Paco Callari-
sa: va veure el Girona per tele-
visió perquè juga Aleix, a la tarda 
dos partits de veterans, a Alcanar 
i Amposta, diumenge al matí, 
partit del seu nét a Amposta, 
després va anar a veure la seva 
filla a Alcanar i a la tarda va veure 
mitja part del Barça on juga Oriol 
Romeu i després va anar a veure  

l’Ulldecona-Cambrils.
· Al jugador Callarisa li falten sis 
gols per ser el màxim golejador 
de tota la història del futbol se-
nienc.
· Fa unes setmanes els vaig dir 
que hi havia un entrenador que 
devorava llibres. Qui era? Pues 
Súper Teixidó. Aquests dies està 
llegint ‘Puro futbol’, de Rober-
to Fontanarrosa; són contes 
de futbol. La seva hora màgica 
és de quatre a vuit de la tarde. 
Està llegint sempre. No el pot 
molestar ningú, és la seva hora 
espiritual. Li vaig trucar en esta 
franja de la tarde: “Perdó sé que 
és la seva hora religiosa”. I em va 
contestar: “Vostè mai molesta”, 
vam parlar una hora.
· El mister del Camarles B, Florin 
i Llorenç, del Jesús i Maria, son 
amics de copes i es van enfron-
tar amb els benjamins del Ca-
marles i el Jesús i Maria. També 
s’enfronten a la Tercera cata-
lana. Ara saben més de futbol i 
estan demostrant el seu poder a 
la categoria.

ba a dir-li les últimes paraules 
i recordar-li que no només el 
trobo a faltar jo sinó tota la 
gent del Futbol Ebrenc que el 
seguien, més de 2000 perso-
nes visitaven el portal cada cap 
de setmana.
Va fer una tasca impecable i 
com que era don perfecte, vaig 
tenir bronques molt fortes amb 
ell i de vegades vam estar tres 
dies sense parlar-nos i m’ame-
naçava que em donava les 
claus perquè ho fes jo, fins una 
vegada va haver d’intervenir la 
meua dona per fer les paus. 
Paradoxes de la vida, el dia de 
la seva mort m’assabento que 
em tenia al mòbil guardat amb 
el nom de Quim Madrid i ell mai 
no va saber que jo el tenia com 
Icompeticion que és el portal a 
través del que ens vam conèi-
xer. Jo cada any li regalava 
l’Sport en pdf digital i el llegia 
només despertar-se. Trobaré a 
faltar la trucada dels divendres 
i cada vegada que actualitze jo 
la nova pàgina LA PREFERENT, 
on estaran els resultats en di-
recte del Futbol Ebrenc, me’n 
recordaré d’ell. Me deixa orfe 
i em pregunto, “¿com es pot  

estimar una persona sense 
conèixer-la?”. Una dona en 
sortir de missa el diumenge 
em va dir: “Volem a Déu i no 
el coneixem”. Tancant aquest 
article em comenta el roda-
món ampostí Josep Gombau 
que als països que ha estat 
ha seguit els resultats de fut-
bol de la nostra zona a tra-
vés del portal Futbol Ebrenc. 
El dissabte vaig fer gestions 
perquè al camp de l’Argento-
na li fessin un minut de silen-
ci abans del partit. Vaig par-
lar amb Rosa la persona que 
el va cuidar sis anys i li vaig 
comunicar la seva mort. Van 
acabar enemistats, el caràc-
ter de Josep era inaguanta-
ble en algunes ocasions Mai 
havia parlat amb Rosa. Tots 
dos vam parlar d’ell i tots dos 
vam plorar junts. Se’n va anar 
un enamorat del futbol i del 
futbol ebrenc. I pocs el co-
neixien. Avui em toca fer un 
homenatge a un amic amb 
el que compartíem futbol, 
la informació i milers de co-
ses més. Ho va fer tot gratis. 
Sense demanar res a canvi. 
Descanse en pau.

BY JOAQUIN CELMA

Història del CF 
Camarles, llibre de 
José Bertomeu que 
es presentarà avui
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Club Volei Roquetes, derrota a la 
pista del Xàtiva (3-0)

HANDBOL

El sènior de l’Handbol Club 
Perelló va perdre a la pista 
del Sant Cugat (32-22), equip 
que està per sobre a la clas-
sificació de la 1a Catalana 
d’handbol femení.  
Durant els primers 15 minuts, 
l’equip perellonenc va plantar 
cara i va anar lleugerament 
per davant del marcador. A 
l’últim parcial de la primera 
part, les locals van saber-se 
avançar, arribant a la mitja 
part amb una diferència fa-
vorable de 5 gols (15-10). 
A la represa, les locals van 
mantenir el ritme i van acon-
seguir ampliar l’avantatge al 
marcador, aprofitant certs 
errors de les perellonenques, 
fins al resultat final de 32-22. 
“Derrota difícil. Havíem co-
mençat bé i tot era possible, 
però no va poder ser.  Con-
tinuem treballant, aprenent 
dels errors i no perdent la 
nostra motivació”. 
D’altra banda, el cadet va 
perdre per la mínima a la pis-
ta del líder Cornellà, 23-21.

(Facebook HC Perelló)

El sènior masculí de Terce-
ra catalana va guanyar en 
el dia de la presentació dels 
equips del club en un partit 
molt igualat. Es va imposar el 
Vilanova Blau per 31-30 en 
un duel obert fins el final. Als 
últims minuts, l’equip d’Ale-
jandro Castro va jugar millor 
les possessions i va pujar un 
punt d’intensitat defensiva, 
aconseguint una victòria que 
va fer aixecar a la graderia. El 
juvenil masculí va vèncer per 
31-22 al BCN Sants. El cadet 
masculí va perdre en la seua 
visita al Sant Andreu C. 42-32 
va ser el resultat. I l’infantil 
també va perdre, en este cas 
a la pista del Sant Esteve de 
Palautordera per 38-31. Diu-
menge es va fer la presenta-
ció dels equips. 

Nova victòria del sènior femení 
de Lliga Catalana (28-21)

Centre 
Esports Tortosa

CLUB HANDBOL AMPOSTA

Handbol
Club Perelló

El CV Roquetes de Superlliga 
2 va perdre per 3-0 a la pista 
del Xàtiva. En l’inici del partit 
l’equip local va mostrar un 
gran nivell de joc i no va do-
nar cap opció als de Roque-
tes. El segon set va començar 
de forma diferent. Els d’Agus-
tín Rodríguez van estar tot el 
set per damunt en el marca-
dor gràcies a un bon nivell 
d’atac i es va poder arribar al 
final amb possibilitats de vic-
tòria. Tot i el gran set i el bon 
joc, el Xàtiva se’l va emportar 

per 26-24. El tercer set fou 
molt semblant al segon fins 
al seu equador, on Xàtiva va 
poder treure avantatges en el 
marcador. En un final teòri-
cament còmode per a l’equip 
local, els roquetencs van po-
der revertir la situació i arribar 
a empatar a 24-24. Després 
d’un final molt ajustat, el Xà-
tiva va aconseguir la victòria 
per 30-28. El Club Vòlei Ro-
quetes rebrà demà el Barça a 
les 19:30 h.
(CANAL TE 24)

En la setena jornada de la lli-
ga Divisió d’Honor, al grup 3, 
l’Amposta va guanyar a Alcar-
ràs per 3-4 i ara és sisè. El CFS 
Roquetes, per la seua part, va 
vèncer per 6-4 al Reus. Puja 
a la vuitena plaça. Pel que fa 
la lliga de Primera divisió, els 
resultats de la quarta jornada 

van ser els següents: Alca-
nar-Capçanes 9-5; Experi-
ence Amposta-Móra d’Ebre 
5-2; Hostal de l’Anton de Ba-
tea-Futsal Tortosa 2-3; Van-
dellòs-Rapitenc 2-3; Flix-Ascó 
7-4 i el Tivissa-Móra la Nova 
es va suspendre a poc del final 
amb el resultat 11-3.

Futbol femení

Veterans. 4a jornada
Quarta jornada
Roquetenc-Tortosa 2-1
Perelló-Aldeana 2-4
Canareu-la Plana 3-5
Vinaròs-Alcanar 0-2
Ametlla-Amposta 5-6

A la segona divisió femenina, 
futbol-11, l’Aldeana va golejar 
el Gandesa en el derbi per 8-1 
i el Roquetenc va perdre al 
camp del Castellserà per 2-0. 
Pel que fa a la lliga futbol-7, 
este cap de setmana pas-
sat va disputar-se la cinque-
na jornada de la competició 
amb els partits següents: R 

Bítem-La Plana 4-0; Feme-
ní Alcanar-Campredó 10-1; 
Ampolla-Perelló 0-9; Rapi-
tenca-Arnes 2-2 i Tortosa 
Ebre-Amposta 6-1. Femení 
Alcanar és líder amb 15 punts. 
El Perelló ocupa la sego-
na plaça amb 12 i un partit 
menys. El Remolins-Bítem és 
tercer, també amb 12 punts.

Propera jornada:
La Plana-Roquetenc
Rapitenca-Ametlla de Mar
Amposta-Vinaròs
Alcanar-Perelló
Aldeana-Canareu

Futbol sala

El sènior femení del Club 
Handbol Amposta és més líder 
després de la victòria enfront 
del segon classificat, l’Handbol 
Garbí de Palafrugell (28-21).
Primera meitat en què les gi-
ronines van entrar força bé al 
partit i foren superiores. L’Am-
posta però va reaccionar i va 
maquillar el resultat amb el 12-
13 al descans. Es va arribar amb 
polèmica; en temps ja aturat, 
es va mostrar targeta vermella 
directa a Andrea Haro perquè 
el llançament de falta supo-

sadament estavellava l’esfèric 
a la cara d’una defensora visi-
tant. A la represa les porteres 
Laia Ferre i Marta Gálvez van 
estar sensacionals i l’Amposta 
va fer un parcial de 8-0 que va 
determinar el partit. Destacar 
el triomf i l’aportació de les ju-
venils que van ser convocades 
amb el primer equip.
D’altra banda, el sènior masculí 
també va guanyar, en esta cas 
a l’Handbol panteres Grogues 
(43-20). L’equip va decidir en 
els primers minuts amb un 7-0. 

Avui divendres al pavelló Mu-
nicipal tindrà lloc la Festa de 
l’esport Perellonenc, amb 
entrega de premis i reconei-
xements. L’acte començarà a 
les 19 hores amb l’exhibició 

Festa de l’Esport 
Perellonenc, avui divendres

de bàdminton i Karate. A les 
19.30h es farà la presentació 
dels grups d’esports munici-
pals. I a partir de les 19:45h, es 
durà a terme l’entrega de pre-
mis i reconeixements.
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CREMA
D'ESPÀRRECS

PREPARACIÓ:
• Talla la part llenyosa inferior 
dels espàrrecs i trosseja la resta. 
Reserva.

• En una cassola amb un raig 
d'oli d'oliva, salteja el porro i l'all 
tendre picats fins que agafin una 
mica de color. Afegeix la pata-
ta pelada i en trossos, salpebra. 
Tot seguit afegeix el brou de 
verdures i cuina a foc mitjà fins 
que la patata estigui cuita.

• Mentrestant salta els trossos 
d'espàrrec en una paella amb 
una mica d'oli i amaneix-los 
amb sal i pebre. Simplement, 
per daurar-los una mica i que 
pugin de gust. Quan faltin dos 
o tres minuts per acabar la pa-
tata, afegeix els espàrrecs a la 
cassola i acaba de cuinar con-
juntament.

• Tritura el conjunt fins a obte-
nir una crema densa i fina.

INGREDIENTS:

 

• 500 g d'espàrrecs
• 1 patata
• 1 porro
• 1 all tendre
• 750 ml de brou de verdures (o 
aigua mineral)
• oli d'oliva verge extra
• sal i pebre.
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TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

I M M O B I L I À R I A

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA SÉNIA 
 LLoguer Pis ideal 

parelles, consta de 
menjador amb sortida 

balconada, cuina 
independent equipada, 

lavabo amb dutxa 
reformat, habitació doble 

i hab individual.
674 55 20 17.

La Senia. Local comercial 
en cantonada de 40m2. 
Molt cèntric. 661707383

La Senia. Ocasió! 
Es ven edifici que consta 

de 3 pisos i terrat. Pisos de 
1-2 habitacions. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)

COMPRO
4x4, vehicles, 

tractors, 
maquinària..., 

No importa any
 ni estat

Màxima serietat
Pere

686979513

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per a treballar a la zona de Terres de L’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN INFERMERIA
· GRAU EN FISIOTERÀPIA

· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN EDUCACIÓ SOCIAL

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI

capricorn
22/12 al 20/01

Et prens seriosa-
ment el teu món 
emocional i si ho 
necessites cerques 
un professional per 
desfogar-te. Pots 
tenir somnis revela-
dors que t'ajudaran 
a entendre les coses.

aquari
21/01 al 19/02

Augmenta l'espe-
rança vers algun 
projecte personal i 
poses energia en els 
teus talents i filoso-
fia de vida. La Lluna 
Plena a Casa V pot 
indicar un augment 
de la fertilitat.

sagitari
23/11 al 21/12

PER MOLTS ANYS! 
El Sol entra al teu 
signe i començaràs 
a recuperar el teu 
ànim habitual. Algun 
problema es queda 
enrere. No permets 
que et manipulin i po-
ses a algú al seu lloc.

escorpí
24/10 al 22/11

Les pròximes 
setmanes poden ser 
decisives pel que fa a 
l'economia i prendràs 
decisions rellevants. 
Una persona té sen-
timents per tu, però 
de moment es manté 
a l'ombra.

balança
24/09 al 23/10

La tensió Sol/Saturn 
que afecta les Cases 
III i VI pot tenir a 
veure amb proble-
mes laborals. Serà 
important verba-
litzar el que sents. 
Si no tens amb qui 
parlar, escriu.

àries
21/03 al 20/04

Amb el Sol i Mart a 
Casa IX entres una 
etapa més positiva, 
però sobretot activa. 
Connectes emocio-
nalment amb algú 
que no coneixies. Un 
familiar et proposa 
retrobar-vos.

cranc
22/06 al 23/07

Dies per reflexio-
nar en profunditat 
sobre el que sents 
per algú. Al sector 
laboral pots viure 
una mica d'estrès i 
t'anirà bé aprendre 
a desconnectar fent 
meditació o ioga.

verge
24/08 al 23/09

Si la mare es fica a la 
teva vida sentimen-
tal, hauràs de posar 
límits. No permetis 
que et faci dubtar 
i decideixi per tu. 
Lluita pel que vols 
des del cor i tot anirà 
millor.

taure
21/04 al 21/05

Saps que és 
important mantenir 
l'equilibri emocional 
i cerques les eines 
necessàries per tenir 
pau diàriament. Un 
familiar o un amic 
poden oferir-te una 
oportunitat laboral.

peixos
20/02 al 20/03

S'activa el sector 
professional amb no-
ves oportunitats. Si 
ja treballes, tindràs 
més responsabilitats. 
Estàs molt receptiu i 
captes algun senyal 
de cap on no hauries 
d'anar.

lleó
24/07 al 23/08

Si no tens parella 
vols trobar a la 
persona adequada, 
però és possible que 
encara no vulguis res 
seriós i prefereixes 
gaudir de la con-
questa. Trobada amb 
una antiga amistat.

bessons
02/05 al 21/06

El Sol a Casa VII pot 
fer augmentar la 
teva popularitat. La 
Lluna Plena al teu 
signe col·labora al fet 
que puguis deixar 
enrere una etapa de 
la teva vida que ja no 
dona per més.

GEROCULTOR/A
L'AMETLLA DE MAR, DELTEBRE I GANDESA

- Contracte estable en plantilla i substitució
- Salari segons conveni GERCAT

OFERTA DESTACADA

VOLS 
ANUNCIAR-TE?

Aquest és el teu espai privilegiat de

PUBLICITAT
610 20 33 25

publicitat@mesebre.cat
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NORMA PUJOL
DIRECTORA DE L’IDECE
“LES TERRES DE L’EBRE HAN DE SER UN TERRITORI ORGULLÓS 
DELS SEUS VALORS, I CONVENÇUT DE LES SEVES OPORTUNITATS” Ro

se
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Dissabte passat el castell de 
Miravet va ser l’escenari 

d’una celebració molt especial: 
la que va reunir a un bon 
nombre de personalitats de 
l’àmbit polític, social i cultural, 
per celebrar el 30 aniversari de 
l’Institut de Desenvolupament 
de les Comarques de l’Ebre 
(IDECE). 

Com a organisme, l’institut està 
perfectament assentat a les 
Terres de l’Ebre i la seva funció 
aglutinadora i enfocada en el 
creixement d’aquestes contra-
des, segueix ferma i amb grans 
projectes. En parlem amb la 
seva directora, Norma Pujol, en 
aquesta entrevista en exclusiva 
per al Diari Més Ebre.

Directora, com va anar la ce-
lebració d’aquests 30 anys?
Doncs molt bé. Vam celebrar 
els 30 anys de l’IDECE amb un 
acte que havíem preparat amb 
molta il·lusió, esforç i ganes. 
Considero que va ser un èxit. La 
celebració va ser al castell de 
Miravet, que és un lloc màgic 
perquè hi conflueixen la histò-
ria, la cultura, el patrimoni i el 
riu. Volíem que aquest aniver-
sari es celebrés a prop del riu 
per la funció que sempre ha 
tingut a la nostra història, com 
a eix vertebrador i cohesiona-
dor de la nostra demarcació. El 
riu ens dona sentit com a ter-
ritori, el nom, el caràcter i ens 
fa ser com som. Per tant, l’in-
dret escollit és emblemàtic. I 
pel que fa al contingut, volíem 
que fos un acte participat per 
totes les persones que en al-
gun moment de la seva vida, o 
de la història de l’IDECE, n’han 
format part activament. Per 
tant, ens van acompanyar per-
sonalitats del món institucional, 
els principals agents socioeco-
nòmics, i també els directors i 
directores que han passat per 
la direcció de l’IDECE aquests 
anys. Va anar molt bé. Al cap-
davall, els aniversaris, si no es 
celebren de forma comunitària, 
perden sentit.
30 anys després del seu nai-
xement l’IDECE és un refe-
rent al territori. Fins a quin 
punt?

En un territori perifèric com el 
nostre, que està permanent-
ment en construcció, és neces-
sari nodrir-nos de singularitats 
administratives per tal d’obrir-
nos camí. Si mirem la història 
veurem com en la represa de-
mocràtica, l’IDECE es va crear a 
les Terres de l’Ebre el 1993. Per 
posar-ho en context, l’IDECE és 
previ a la Delegació del Govern, 
que es va obrir el 2001. Per tant, 
en aquests 30 anys l’Institut ha 
tingut un impacte molt impor-
tant en el desenvolupament de 
les quatre comarques ebren-
ques, a nivell socioeconòmic, 
ambiental, turístic, educatiu, 
cultural. Ha donat suport als 
agents locals del territori, i úl-
timament també, en l’àmbit de 
la innovació. Ha tingut èpoques 
de molt d’esplendor, exercint 
un lideratge clar. En aquests 30 
anys d’història ha fet molta fei-
na, i espero que en faci molta 
més.
Després de la celebració ar-
riba el dia a dia. En quins 
eixos està treballant avui 
l’IDECE?
Estem molt focalitzats en el fi-
nal del projecte Migratoebre, de 
caràcter europeu. L’estem lide-
rant des de l’Institut, conjunta-
ment amb altres institucions i 
científics. L’objectiu és millorar 
la hidromorfologia de l’Ebre, 
potenciant la connectivitat 
ecològica del riu i afavorint així 
els peixos migradors. Per tant, 
després d’anys de parlar de la 
rampa a Xerta que proporcio-
narà aquesta connectivitat eco-
lògica a l’Ebre, aquesta setmana 

hem signat el contracte d’obra 
que s’ha adjudicat a l’empresa 
Regimovi SL. En breu signarem 
l’acta de replanteig de les obres, 
que és que és el que marca el 
seu termini d’execució, previst 
en 3 mesos, i també tenim as-
signada una direcció d’obra, així 
com una coordinació de segu-
retat i salut. L’obra es va licitar 
per 1.055.000€, començarà 
aquest novembre i s’acabarà els 
primers mesos del 2024.
El riu sempre és una font 
de nous projectes i novetats 
ecològiques importants...
Així és. Aquesta connectivitat 
ecològica de l’Ebre està 
íntimament relacionada amb 
la reintroducció de l’esturió. 
Les properes setmanes anirem 
a França, a Saint-Antoine-
Sur-l’Isle, que està al costat 
de Bordeus, per tal d’agafar 
exemplars d’esturió juvenils, 
amb un any i mig de vida, que 
vindran al territori, primer 
a l’IRTA per aclimatar-se, 
se’ls instal·laran uns xips, i ja 
alliberats a l’Ebre, se’ls podrà fer 
un seguiment. Aquests són els 
projectes més imminents que 
tenim damunt la taula. També 
estem estudiant l’estratègia 
que seguirem el proper any, 
quines prioritats haurà de tenir 
l’IDECE per continuar sent el 
nucli de la vegueria de les Terres 
de l’Ebre, un aglutinador de 
consensos i de grans acords 
territorials, amb capacitat per 
teixir el territori en un sentit 
molt ampli. L’IDECE és el gran 
catalitzador de projectes al 
nostre territori en tots els àmbits.

És un projecte molt impor-
tant, sens dubte, que s’afe-
geix a l’activitat que ja te-
niu habitualment a l’Institut. 
Quines novetats veurem a 
partir d’ara? 
Vull destacar dos projectes més, 
que a nivell territorial són molt 
grans i amb un impacte molt 
positiu al territori. Per una ban-
da, els Fons de Transició Nucle-
ar com a eina de reindustrialit-
zació, diversificació econòmica 
i d’ocupació al nostre territori, 
i l’ICEDE no en pot quedar al 
marge. L’altra és la Reserva de la 
Biosfera, imprescindible per al 
desenvolupament de les Terres 
de l’Ebre, des del punt de vista 
turístic, natural i agroalimentari. 
En el seu moment l’IDECE va ser 
un dels impulsors de la creació 
de la Reserva de la Biosfera. A 
Catalunya hi ha dues reserves, 
una al Montseny i l’altra a l’Ebre 
i per tant, volem contribuir a fo-
mentar-la i fer-la créixer.
L’IDECE té una cita molt im-
portant, que són els premis 
al desenvolupament que 
convoca cada any. Els pre-
mis d’enguany es van donar 
dissabte, també.
Sí, hem arribat a la 12a edició 
d’aquests premis. Vull destacar 
que s’han presentat 20 treballs 
d’instituts de les 4 comarques, 
mantenint un equilibri territorial 
molt interessant. Aquests pre-
mis van ser creats per atraure 
treballs de recerca que tractes-
sin la projecció i el desenvolu-
pament de les Terres de l’Ebre 
en tots els àmbits: científic, his-
tòric, lingüístic, cultural, etc. A 

Miravet vam donar els 4 primers 
premis, que són d’una qualitat 
i un nivell considerable. Tenim 
la sort que aquests premis es-
tan consolidats i s’hi presentin 
molts treballs de qualitat, que 
mostren el talent dels i les joves, 
l’interès que tenen per diversos 
temes com la conservació i la 
millora del territori des de molts 
àmbits. De fet, els temes dels 
quatre premis van sobre la mi-
llora del Trabucador al delta de 
l’Ebre, el Modernisme a les nos-
tres comarques, la nostra parla 
dialectal i com es pot conservar, 
i el quart, sobre els microplàs-
tics que es troben al riu i l’im-
pacte que tenen en el consum 
d’aliments.
Com veus el futur de l’IDECE?
L’IDECE ha de continuar tenint 
un paper important al nos-
tre territori, amb aquests visió 
estratègica d’aglutinació de 
consensos i grans acords terri-
torials. Això l’IDECE no ho pot 
fer sol. Per tant, és l’hora dels 
projectes compartits, colide-
rats, amb una clara col·labora-
ció público- privada. L’IDECE té 
les portes obertes a tot allò que 
pugui contribuir al desenvolu-
pament i la millora de les nos-
tres comarques.
Estem parlant a nivell eco-
nòmic, social, cultural, turís-
tic...? Perquè l’Institut abas-
ta tots els àmbits del dia a 
dia de les persones.
Sí, molta gent no coneix ben bé 
què fa l’IDECE en la seva globa-
litat, sinó només algunes parcel-
les. Potser qui treballa al riu co-
neix la part de manteniment de 
l’Ebre; una empresa que treballa 
en temes de desenvolupament 
socioeconòmic el coneixerà 
per aquesta branca; les empre-
ses turístiques, igual. En global, 
com que té un sentit tan am-
pli, impacta en gairebé tots els 
àmbits del desenvolupament a 
les 4 comarques des de dife-
rents angles. Al final, hem de 
ser capaços de treballar, com a 
territori, amb agendes compar-
tides que ens permetin arribar 
al nostre objectiu general, que 
és continuar transformant les 
Terres de l’Ebre per esdevenir 
un territori orgullós dels seus 
valors, i convençut de les seves 
oportunitats.


